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Zápisnica 

zo zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Rača 

konaného dňa 07.11.2023 

Uznesenia č. 165 - 177 
 

 

Prítomní poslanci MZ MČ Bratislava-Rača: 

Ing. Dobrotková Milada, MPH 

Drotován Ján 

Ing. Groch Vladimír 

Ing. Jošt Miloslav 

Mgr. Pilinský Peter 

PhDr. Polakovič Ján 

Rybanič Filip 

Ing. Štefanidesová Júlia 

Štefánková Marta 

Vrba Dominik 

 

Neprítomní poslanci MZ MČ Bratislava-Rača - ospravedlnení: 

Mgr. Duda Marcel 

Ing. Feik Michal, PhD. 

Mgr. Luknárová Monika 

Ing. Pajdlhauser Róbert 

 

Neprítomní poslanci MZ MČ Bratislava-Rača: 

Máťuš Miloš 

 

Program 

1. Otvorenie, schválenie programu Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava–Rača 

2. Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 

3. Informácia o kontrole plnenia uznesení 

4. Návrh na pridelenie obecného nájomného bytu 

5. Návrh stanoviska MZ MČ k návrhu VZN HM SR Bratislavy o miestnom poplatku za  

komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

6. Návrh stanoviska MZ MČ k návrhu VZN HM SR Bratislavy, ktorým sa mení a dopĺňa  

VZN HM SR o dani z nehnuteľností 

7. Návrh stanoviska MZ MČ k návrhu VZN HM SR Bratislavy o nakladaní s  

komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi 

8. Návrh stanoviska MZ MČ k návrhu VZN HM SR Bratislavy, ktorým sa zrušuje VZN  

poplatku za znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom znečisťovania ovzdušia 

9. Informácia o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu k 30.09.2023 

10. Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2023 

11. Návrh na použitie úveru v zmysle uznesenia č. UZN 63/14/02/23/P 

12. Kontrola dohôd o prácach vykonávaných mimo pracovného pomeru podľa § 223 zákona  

č.311/2001 Z. z. Zákonníka práce v platnom znení, uzatvorených v roku 2022 - MÚ MČ 

Bratislava-Rača 

13. Informácia o vybavení interpelácií 

14. Interpelácie 

15. Rôzne 

17.30 – 18.00 hod. – vystúpenie obyvateľov 

16. Záver 
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1. Otvorenie, schválenie programu mimoriadneho Miestneho zastupiteľstva MČ 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

schvaľuje 

program zasadnutia Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača. 

 

Hlasovanie č. 1                                                 UZN 165/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, 10 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal. Otváram bod program Miestneho 

zastupiteľstva. Je nejaký návrh na doplnenie programu, vypustenie programu alebo zmenu poradia 

programu? Ak nikto nie je, tak ukončujem tento bod. 

 

 

2. Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

a) schvaľuje 

návrhovú komisiu v zložení: 

Ing. Júlia Štefanidesová 

Ing. Miloslav Jošt 

 

b) schvaľuje 

overovateľov uznesení a zápisnice: 

Ing. Milada Dobrotková, MPH 

Ing. Vladimír Groch 

 

Hlasovanie č. 2                                                 UZN 166/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, 10 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal. Komisie boli schválené. 

 

 

3. Informácia o kontrole plnenia uznesení 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková, kontrolórka MČ Bratislava-Rača 

 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 
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Miestne zastupiteľstvo  MČ Bratislava-Rača 

A. berie na vedomie 

Informáciu o kontrole plnenia 

 

uznesení číslo 151 až 164 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 26. septembra 2023 

uznesení číslo 126, 132 a 147 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 27.júna 2023 

uznesení číslo 84 a 88 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 28. marca 2023 

uznesení číslo 53 a 63 z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 14. februára 2023 

uznesení číslo 25 a 36  z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 15. decembra 2022 

 

a z rokovaní VO 2018-2022 uznesenia č. 508 a 551 

 

B. konštatuje, že 

(VO 2022 – 2026) 

uznesenia z rokovania  Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 26. júna 2023 

 

1. číslo:  UZN151/26/09/23/P UZN152/26/09/23/P UZN153/26/09/23/P  

UZN154/26/09/23/P UZN158/26/09/23/P UZN159/26/09/23/P  

UZN160/26/09/23/P UZN161/26/09/23/P UZN163/26/09/23/P  

UZN164/26/09/23/P 

          splnené 

 

2. číslo: UZN 155/26/069/23/P, nedošlo k vykonateľnosti z dôvodu odstúpenia od podpisu 

NZ 

 

C. konštatuje, že 

 

1. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva v predchádzajúcom období VO 2022 – 2026 

 

MZ 27/06/23  UZN126/27/06/23/P      splnené 

   UZN132/27/06/23/P UZN147/27/06/23/P   v plnení 

 

MZ 28/03/23 UZN84/28/03/23/P      splnené  

  UZN88/28/03/23/P      v plnení 

                                  

MZ 14/02/23 UZN53/14/02/23/P a,b UZN63/14/02/23/P   v plnení 

 

MZ 15/12/22 UZN25/15/12/2022/P-2(a),b  

UZN36/15/12/2022/P      v plnení 

 

2. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva VO 2018 – 2022 

       

MZ 28/06/22 číslo:  UZN551/28/06/22/P     v plnení 

MZ 29/03/22 číslo:  UZN508/29/03/22/P     v plnení 

 

 

Hlasovanie č. 3                                                 UZN 167/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

10 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal. Uznesenie bolo prijaté. Ďakujem. 
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4. Návrh na pridelenie obecného nájomného bytu 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

schvaľuje 

pridelenie obecného nájomného bytu č.  23, garsónka o rozlohe 22,44 m², vchod: Podbrezovská 28/A, 

Bratislava, na 3 poschodí bytového domu, súpisné číslo 9150, postaveného na pozemku k.ú. Bratislava-

Rača na parcele č. 422/7  zapísaného na LV č. 5454, na dobu určitú 1 rok so začiatkom hneď po ukončení 

nevyhnutných opráv (vymaľovanie, výmena podlahovej krytiny): 

 

a) žiadateľovi s najvyšším počtom bodov: 

Anne Letenajovej           s počtom bodov 108 

 

b) v prípade odmietnutia prideleného bytu žiadateľom uvedeným v písmene a) sa prideľuje byt 

druhému žiadateľovi v poradí: 

        Vendelínovi Veselskému        s počtom bodov   89 

 

 

Hlasovanie č. 4                                                 UZN 168/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

10 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal. Uznesenie bolo prijaté. Ďakujem. 

 

 

5. Návrh stanoviska MZ MČ k návrhu VZN HM SR Bratislavy o miestnom poplatku za 

komunálne odpady a drobné stavebné odpady 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača: 

„Prejdeme k bodu 5, ktorým je návrh stanoviska, ale toto je návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva 

k návrhu všeobecného záväzného nariadenia Hlavného mesta. Tu je omylom uvedený iný názov. Lebo 

to nie je stanovisko Mestskej časti, ale Miestneho zastupiteľstva. Takže omylom a to omylom je v tých 

bodoch, takže jedná sa o nejaký omyl. Čo sa týka tohto návrhu, tak na základe rokovania príslušných 

komisií a takisto aj Miestnej rady, príslušná komisia, príslušné 2 komisie, finančná a majetková a 

komisia životného prostredia, dopravy, výstavby územného plánu a pre podporu vinohradníctva a 

Miestna rada, všetky tieto 3 orgány navrhovali, aby Miestne zastupiteľstvo nesúhlasilo s týmto návrhom 

a navrhuje, aby ostal, ostalo VZN-ko v týchto veciach rovnaké ako doteraz. Takže otváram diskusiu k 

tomuto bodu. Pán Jošt, nech sa páči.“ 

 

Diskusia: 

Ing. Miloslav Jošt (poslanec)  

„Ja by som len rád vysvetlil, že čo bol dôvod toho nesúhlasného odporúčania. Tento návrh totiž je 

jedným z takých hlavných pilierov tohto návrhu VZN-ka bolo zvýšenie alebo zníženie frekvencie 

odvozu smetí v jedno-osobových domácnostiach, resp. zvýšenie, de facto zvýšenie poplatkov. Toto 

opatrenie si myslíme, že sa dotkne hlavne osamelých dôchodcov, čiže tej veľmi zraniteľnej skupiny 

obyvateľov, u ktorých akékoľvek zvýšenie poplatku je veľmi citlivo vnímané. Zároveň to zníženie 

frekvencie na 1 mesiac v letných mesiacoch sa nám zdá byť také vyslovene, že nehygienické. A chýbalo 

v tom samotnom materiáli, chýbalo k tomuto nejaké dostatočné zdôvodnenie.“ 
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Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

„Ďakujem za slovo. Vďaka za vysvetlenie. Možno to nám trochu chýbalo aj na tej rade, že prečo boli 

tie stanoviská 2 nesúhlasné. Vzhľadom na tie sumy, ktoré sú tam navrhované, aby sa zvýšil ten poplatok. 

Ja by som, môj osobný názor je, že by sme to mali nechať prejsť, ale samozrejme rešpektujem názory 

tých dvoch komisií, preto ja sa zdržím pri tomto hlasovaní. Ďakujem.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Ja len narýchlo, Vlado, ja som to vysvetľoval aj na Miestnej rade, tak neviem, že to stanovisko podľa 

mňa nechýbalo a ja sa prikláňam ku kolegu Joštovi. Ja si myslím, že to bolo možno zle pochopené, lebo 

ja som to tak počul na tej rade, že ono vlastne od ľudí išla taká tá požiadavka, aby si mohli dať iba ten 

1 zvoz mesačne, ale ako keby bolo to podmienené tým, aby to mohli mať lacnejšie, lebo nepotrebujú 

2×, ale teda mesto to podľa mňa zle chytilo, že zdvojnásobili cenu toho dovozu a dali ľuďom aj možnosť 

dať si to iba raz do mesiaca a s tým, že by potom platili rovnakú cenu, ale myslím si, že takto to tí naši 

dôchodci nemysleli a presne ako nie je to veľká suma, ja si myslím, že na tomto rozpočet mesta nestojí 

a možno by sme sa o tom mohli širšie pobaviť a dať možno k tomu nejaké bližšie stanovisko. Ďakujem, 

ale teda na rade to odznelo, tento argument, Vlado.“ 

Marta Štefánková (poslankyňa)  

„Ďakujem za slovo. Ja som rozmýšľala, že teda tiež úplne si nie som istá, či to naše zamietnutie zaváži, 

keď tá cena, predpokladám to zvýšenie ceny, je ovplyvnené aj ekonomickou situáciou, že 

pravdepodobne to zdráhlo nejakým spôsobom, keď pôjdu len raz vlastne to odvážať a je to na ten odvoz, 

vlastne to vyjde viac. Takže si myslím, že budú musieť proste premietnuť tam, lebo že tam chcú 

premietnuť proste tie náklady na to odvážanie, čo akože chápem, aj keď chápem, že sa to dotýka tých 

najzraniteľnejších, tak je to ťažká situácia. Áno, ďakujem.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec) - faktická poznámka 

„Ja si myslím, že to nie je o tom, či naše stanovisko voči tomuto, voči tejto zmene VZN-ka nejako 

zavážim. Dobre vieme, že mesto si aj tak môže nakoniec urobiť po svojom, že naše stanovisko nemá 

smerom k mestu nejakú záväznú podobu. A to, či to zdráhlo, možno áno, ale tak mali sme vidieť nejaké 

podklady, kvôli čomu teda takto k tomu mesto pristúpilo a v prípade, že by to naozaj nejak ekonomicky 

nevychádzalo, tak ja netvrdím, že to nemôže tak byť, ale mali by sme k tomu nejaké, nejaké bližšie 

podklady.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

nesúhlasí 

s návrhom všeobecne záväzného nariadenia Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy o 

miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady s požiadavkou zachovania 

poplatkov v súčasnej výške. 

 

Hlasovanie č. 5                                                 UZN 169/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 8 0 2 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

8 poslancov za, nikto proti, zdržali sa dvaja. Uznesenie bolo prijaté. Ďakujem. 

 

 

6. Návrh stanoviska MZ MČ k návrhu VZN HM SR Bratislavy, ktorým sa mení a dopĺňa 

VZN HM SR o dani z nehnuteľností 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača: 

„Prejdeme k bodu číslo 6, ktorým je návrh stanoviska Miestneho zastupiteľstva k návrhu všeobecne 

záväzného nariadenia Hlavného mesta, ktorým sa mení a dopĺňa všeobecné všeobecne záväzné 

nariadenie Hlavného mesta číslo 13/2019 o dani z nehnuteľnosti v znení nariadenia 4/2020. Čo sa týka 

tohto návrhu, tak návrh, ktorý prinieslo Hlavné mesto alebo zaslalo Hlavné mesto, predpokladá alebo 

teda navrhuje znížiť sadzbu dane pre športové objekty s tým, že navrhuje znížiť sumu, ktorú platia 

športoviská, športové objekty na 50 % súčasnej sadzby. S tým, že ako sme sa aj rozprávali na Miestnej 

rade, tak a informácie sú v podstate verejne dostupné, tak je nejaký predpoklad, že aj Hlavné mesto bude 
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chcieť zvýšiť aj samotnú daň z nehnuteľnosti, ale to nie je súčasťou tohto návrhu. Ale predpokladám, 

že keďže to sa týka rovnako VZN, že to bude rovnako riešené, ako je tento návrh. Takže to, čo bola 

diskusia na Miestnej rade, že o koľko bude pokles tohto výberu. Mestská časť prerátala, že pokles výberu 

pri nižších sadzbách za športoviská by bol, pre Raču by znamenal výpadok okolo 28.000 EUR s tým, že 

v prípade, že sa navýši daň z nehnuteľnosti, tak samozrejme to navýšenie by bolo, nebol by výpadok, 

bol by nejaký nárast, ale samozrejme, bol by ponížený o týchto 28.000, logicky.“ 

 

Diskusia: 

Ing. Miloslav Jošt (poslanec)  

„Ďakujem. Neviem, že či to, videl som, že v tom materiáli oproti tomu, čo sme mali na komisiách, bolo 

už čosi doplnené, lebo to, čo nám na komisiách na komisii chýbalo a prečo sme na komisii nepodporili 

tento návrh, bol, boli práve tie chýbajúce informácie o tom, že akým spôsobom sa nás to dotkne a ďalší 

taký veľký otáznik sme mali ohľadom toho, veď všetci chceme podporovať športové kluby a aj ich 

podporujeme a ich budeme podporovať naďalej, ale chýbalo nám tam a v tom materiáli teraz je 

doplnené, že sa toto zníženie dotkne nejakých 76 subjektov, ak sa nemýlim. A ja by teda, mňa by tak 

menovite zaujímal ten zoznam. Neviem, že či máme prístup k týmto informáciám.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„To je 76 subjektov za celú Bratislavu. Určite ho má, teda predpokladám, že ho má k dispozícii Hlavné 

mesto, ale keďže zoznam platcov dane je neverejná informácia, tak pochybujem, že by bol možné ho 

zverejniť alebo dokonca aj nám ho sprístupniť. Ale čo sa týka Rače, tak vieme o tom, že najväčší platca 

tejto dane, čo sa týka aj výmery, aj čo sa týka sumy, je Futbalový klub Rača, FK Rača, ktorí platia za 

svoju budovu, kde je, kde v podstate majú myslím 3 podlažia. Tak to je, myslím, že najväčšia, teda 

určite je to najväčšia suma. Potom sú tu nejakí drobní, čo majú fitnescentrá, nejaké ďalšie zariadenia 

menšie. To sú menšie sumy. Takže je to určite, určite musí platiť daň za športovisko, fitnescentrum, čo 

je na na Tbiliskej a nejaké ďalšie objekty. Takže hovorím, že v rámci Rače, v rámci Rače je tá suma, no 

možno približne tých 28.000, že je aj vybratá, to, čo by sme došli. Že to prerozdelenie, je tam nejaký 

koeficient, ale nemyslím si, že by bola nejaká zásadnejšie vyššia suma vybratá, ako je tá, tých 28.000.“  

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Ja v podstate súhlasím s kolegom Joštom. Mňa by tiež zaujímal ten zoznam ako keby v rámci celej 

Bratislavy, kto má tie úľavy na daniach? Ja rozumiem, že je to možno ako keby neverejné, ale v prípade, 

že hlasujeme o takto vysokej úľave zdaniť nehnuteľnosti, tak si myslím, že by sme mali mať prístup k 

subjektom, ktorých sa to týka. A ja by som to teda rád videl, lebo ja osobne neviem, či za toto budem 

hlasovať, lebo rozumiem, že sú tam úľavy aj pre naše Račianske kluby, ale na druhej strane to vieme 

urobiť aj nejakú formou dotácie, hej? My keď tých 28.000 vyberieme a keby tú úľavu chceme dať, tak 

my ju v podstate vieme nejakou formou spraviť aj sami za seba, ale musím povedať, že k tomuto 

materiálu mi chýbajú nejaké konkrétnejšie podklady o číslach a naozaj, ktorých subjektov a v akej výške 

sa tá úľava týka. Naozaj, či tu nejdeme pomáhať aj nejakým takým väčším súkromným podnikateľom. 

A druhú vec, čo by som sa chcel opýtať, pán starosta, vy ste už načrtli, že mesto plánuje zvyšovať aj 

klasické dane z nehnuteľnosti, všeobecne dane z nehnuteľnosti. Ja len, či nevieme apelovať na mesto, 

že v prípade, že sa odhodlajú k takémuto kroku, aby nám aj ten dokument dali dostatočne vopred, aby 

sme to zas nedostávali, čo býva od mesta relatívne bežné, že to dostaneme deň, dva alebo pár dní pred 

zastupiteľstvom, či by sme takú, takýto možno apel smerom z Mestskej časti nevedeli vyslať smerom k 

mestu. A druhá vec, že teda či už prišlo nejaké rokovanie primátora s vami ako starostom, lebo ja som 

to spomínal aj na Miestnej rade, že primátor sa teda oháňa tým, že zvyšovať dane z nehnuteľnosti bude 

v prípade, že s tým budú súhlasiť všetci starostovia. Vy ste už spomínali, že teda väčšina s tým súhlasí. 

Vy ste sa k tomu zatiaľ nevyjadrovali, resp. nevidíte ani dôvod sa k tomu vyjadrovať podľa toho, čo 

som pochopil na Miestnej rade, ale teda či prišlo k takémuto nejakému rokovaniu, alebo či ste už boli 

vyzvaní na takéto nejaké rokovanie, alebo či vôbec plánujete teda, alebo plánujete sa k tomu nevyjadriť 

a teda nechať to, nechať to na mesto, keďže akože máte pravdu, že je to hlavne v kompetencii mesta.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Čo sa týka dane, VZN o daniach, tak predpokladám, že rovnako ako naposledy, toto je kolečko v rámci 

pripomienkovania, tzn. nemyslíme si, že by dávalo Hlavné mesto ešte do kolečka pripomienkovania 

návrh na zvýšenie príslušných daní. S tým, že sú 2 možnosti, ja som to povedal aj pre médiá, ktoré sa 

na to pýtajú. Samozrejme, že treba uvažovať nad tým, že buď sa zvýšia dane alebo teda budeme musieť 

aj my konkrétne v Rači škrtať nejaké služby, keďže rozpočet bude náročný. Takže myslím si, že obidve 
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cesty majú svoje rácio, ale osobne si myslím, že by bol väčší problém, keby sme museli škrtať služby, 

ako ak sa navýši v nejakej rozumnej miere daň z nehnuteľnosti o nejakú infláciu. Takže Mestská časť 

má nastavený tak rozpočet, bežné príjmy a výdavky, že vie vykryť svoje činnosti, ale ako viete všetci, 

tak sme jediná Mestská časť, čo má aj denný stacionár a ich detské jasle. Sme jediná Mestská časť, čo 

má 2 zdravotné strediská, nejaké ďalšie veci. Takže naozaj niektoré tieto služby by sme museli okresať, 

ak by sa neriešila minimálne tá inflačná, nazvime to doložka. Takže, ale ako som spomínal na Miestnej 

rade, tak väčšina starostov je aj poslancami mestskými, 15 zo 17 a tá väčšina starostov, pokiaľ viem, 

okrem pána starostu Petržalky, súhlasí s tým návrhom zvýšenia. Takže väčšina je tam. Takže hovorím, 

že za nás je stanovisko, že vieme si predstaviť aj nezvýšenie dane, ale malo by to za následok znižovanie 

nejakých projektov alebo teda neotváranie nových projektov, ale samozrejme je lepšie pre nás 

pokračovať v projektoch, ktoré sme začali, takže asi nebude veľmi na výber, keďže mesto aj väčšina 

Mestských častí s tým súhlasí, tak predpokladáme, že bude zvyšovaná tá daň z nehnuteľnosti. S tým, že 

väčšinu dane z nehnuteľnosti výberu tvorí daň, daň právnických osôb. To je gro výberu, najväčšia 

čiastka.“  

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„Ďakujem. Ja by som sa rád vyjadril teda k tomu materiálu, ktorý hovorí o tom znížení dane z 

nehnuteľnosti za športové nehnuteľnosti. Možno by som teda uviedol, že toto treba chápať ako materiál, 

ktorý napráva chybu, ktorá sa udiala pri poslednom zvyšovaní dane, kedy nedopatrením tým, že 

Magistrát nejakým spôsobom nezohľadnil tieto športové haly, športové areály, štadióny a pod. a oni 

spadli do tej kategórie, ako by to boli riadne nejaké komerčné prevádzky. Takže my akonáhle bolo 

prvýkrát, teda dostali nové výmery títo, tieto kluby, títo vlastníci aj tých športových, ale áno, a sú to 

niekedy aj akože súkromníci a podnikatelia, ale nie všetci sú takí podnikatelia, ako je ten na Tehelnom 

poli, ktorý kole oči asi viacerým. Ale chcem povedať, že to sa týka, to sa nebude týkať toho, tej vysokej 

budovy, tej, tých komerčných priestorov, to sa skutočne týka len priestorov, ktoré sú využívané na šport. 

Takže už vtedy bola, keď sme sa teda postupne, ja som bol vtedy predsedom komisie školskej a teda, 

ktorá mala na starosti aj šport, sme sa stretli s tými, s tými vlastníkmi a prevádzkovateľmi tých areálov 

a tí proste vyplakávali, že to bol skutočne drakonické zvýšenie dane a keď tam napr. taký atletický, 

atletická hala Mladosť alebo nejaká iná, proste tam skutočne ten pán, myslím, že to volal Ašváni, ten 

bol akože srdciar tej atletiky, tam mali všetky kategórie, čo sa týka mládeže, deti. A samozrejme oni to 

museli premietnuť do, do nejakých tých poplatkov od rodičov, čo teda tiež bolo pre nich dosť 

komplikované. Takže my sme im vtedy prisľúbili, že sa budeme snažiť to napraviť, ale nemohli sme to 

urobiť len jednoduchou zmenou VZN-ka, pretože tam, myslím si, že bolo treba urobiť aj nejakú zmenu 

národnej legislatívy. Tá sa udiala, myslím, že minulý rok alebo kedy, takže odvtedy potom nič nebránilo 

tomu, aby sa tie ceny upravili. Neišlo sa na ten pôvodný, na tú pôvodnú cenu, ale teda aspoň sa dala 50 

percentná z tej drakonicky zvýšenej, zvýšenej ceny nehnuteľnosti, ktorá hovorím, dala tieto športové, 

športové zariadenia, ktoré sú hlavne pri tých športoch, ako som spomínal, veľkorozmerné, tak ich dala 

do takých, do takej kategórie, ako boli komerčné prevádzky. Takže, a to som chcel povedať to isté, ako 

povedal Miloš, myslím, že aj na tej jeho komisii to bolo zamietnuté, lebo tam chýbali tie údaje. To som 

si všimol, že už na strane 4, my sme teda aj na našej komisii životného prostredia požiadali, aby tam tie 

informácie boli doplnené. Vidím, že ten materiál dostal tej zmeny, sú tam tie, tie sumy doplnené a ja si 

myslím, že okrem teda štadióna Lokomotíva Rača, jedným z takých väčších je určite aj stolno-tenisová 

hala, ktorá má teda veľké výmery a tiež asi ich to poteší, pretože tých peňazí určite nemajú nazvyš. 

Alebo keby sa aspoň tie peniaze vracali do toho, aby sa za tie zvýšené dane budovali ďalšie športoviská, 

ďalšie štadióny, plavárne atď. Ale toto všetko sa necháva akosi na ramenách súkromníkov, tak preto si 

myslím, že takéto hádzanie polien pod nohy a to a to naprávanie tých krívd z minulosti je úplne namieste. 

Takže len také vysvetlenie, trošku takých exkurz do minulosti, že treba sa na to pozrieť, ako hovorím, 

nejaké, nejaká náprava krivdy z minulosti, ale k tomu zvýšeniu dane, to som sa teda chcel spýtať aj ja 

starostu, že či teda na regionálnom združení starostov, kde teda neviem, či chodí ešte alebo za našich 

čias tam chodil aj primátor, či teda bola nejaká diskusia. Starosta už to ako tak, tak vysvetlil. Ale 

nerozumel som tomu, že si nemyslíš, že bude nejaké kolečko, veď to bude, keď to bude VZN, tak to 

musí byť tiež nejakým spôsobom vyvesené, musí byť nejaký návrh alebo predpokladáš, že to bude daný 

nejaký pozmeňovák v rámci tohoto VZN-ka, ktorý s tým absolútne nesúvisí? Lebo nerozumiem tomu, 

prečo by nemalo byť kolečko. Veď keď sa ide meniť VZN o daniach, tak a teda je taký predpoklad, lebo 

to musí byť vždycky zmenené pred, do konca kalendárneho roka, poprosím ďalší príspevok, aby sa 

predĺžilo, ak je možné, tak aby to platilo od 1. 1. tak to musí byť do konca roku schválené. A nemyslím 
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si, že teda sa to nechá až na ďalší rok, lebo tým pádom by už ušla ďalšia nejaká tá, tá ekonomická sezóna. 

Takže tomuto nerozumiem, že prečo by to nemalo prejsť nejakým ďalším kolečkom alebo teda či už je 

nejaké, sú nejaké šumy, že to prejde na meste, že či bude daný nejaký pozmeňovací návrh na meste v 

rámci tohoto VZN-ka, už keď je otvorené. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Čo sa týka mesta, tak samozrejme nevieme predpokladať ich nejaké kroky, ale vychádzam 

z toho, ako sa zvyšovali dane v roku 2019. Vtedy si bol mestský poslanec, vieš, takže neviem 

samozrejme zhodnotiť, či budú rovnaké tie kroky ako 2019, ale je to na meste, takže. Veľa mestských 

časti jednoducho, teraz sedíme k rozpočtom všetci. Budete aj vy sedieť na budúci týždeň s nami a z 

dôvodu, že sa navyšujú, navyšujú sa výdavky v rámci inflácie, energie a ďalších vecí, tak keďže 

predikcia je, že budú príjmy na rovnakej úrovni ako tohto roku, tak jednoducho ten rozpočet je 

problematický asi pre každú samosprávu na celom Slovensku. Takže je otázne, že ako to riešiť a 

samozrejme zvýšenie daní je iba časť riešenia, keďže prináša, aj v rámci Rače prináša nejakú časť 

príjmov bežných, treba povedať, že nie je to zásadná časť príjmov. Najväčšia časť príjmov sú normatívy 

na žiaka a potom daň z príjmu fyzických osôb a na budúci rok ešte čiastočne daň z právnických osôb. 

Takže celý tento mix je dôležitý.“ 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec) - faktická poznámka 

„Práve v tom roku 2019 bol menený tiež teda rozpočet. Bolo menené VZN o daniach, kde predstavený 

bol diskutovaný 1 návrh a nakoniec bolo pozmeňovákom prijatý iný návrh, ale bolo zrejmé, že teda sa 

idú dane riešiť a bola o tom diskusia, a teda pripomínam, že keď si ma spomenul, že som to bol v tej, 

tak ja som nehlasoval za ten návrh práve kvôli tomu spôsobu, akým to bolo robené. Takže len na 

vysvetlenie, lebo myslím si, že keď to teda bude urobené tak a asi teda všetko nasvedčuje tomu, že to 

tak urobené bude, tak myslím si, že to je dosť silná káva.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Ja by som ešte jednu vec, čo pán Polakovič sa pýtal. My sme zisťovali aj kvôli platcom, 

platcom dane z nehnuteľnosti, od Magistrátu nejaké dáta aj kvôli sčítaniu, ale jednoducho Magistrát 

ako, ako subjekt, ktorý vyberá dane, tak nás informoval, že je to daňové tajomstvo, takže my ako 

Mestská časť nevieme sa dostať k žiadnym zoznamom žiadnych platcov, nielen dane z nehnuteľností, 

ale takisto ako u nás je platca daň za psa, tak vieme vyvesovať, že typov psov a ulice podľa toho 

zoznamu, čo sa vyvesuje už asi 10 rokov, ale nemôže to byť identifikovateľné s daňovým platcom. 

Takže to jednoducho je vec, čo zákon neumožňuje. Takže zoznam nevieme zohnať a čo sa týka 

materiálu, doplnil to tam pán prednosta, ktorého ho ospravedlňujem, lebo zo zdravotných dôvodov sa 

nakoniec nemohol dneska zúčastniť. Doplnil tam tých 28.000 prepočet, ale ide o materiál Magistrátu, 

tzn. my nemôžeme dopĺňať materiál Magistrátu, no môžeme podľa tých informácií, čo máme, ale 

Magistrát predložil taký materiál, ako predložil a vy máte na vyjadrenie s tým, že naozaj zoznam 

akýchkoľvek platcov daní nie je možné získať. My sme sa snažili získať takéto zoznamy alebo nejaké 

informácie kvôli nahlasovaniu daňovej povinnosti v novostavbách a tiež sa to nedalo. Lebo myslíme si, 

že by sme vedeli viac alebo skôr odkontrolovať platcov, neplatcov, ale nedá sa to. Takže v tomto neni 

reálne, aby bol zverejnený akýkoľvek zoznam zo strany mesta už iba na úradné účely, na akékoľvek 

účely Mestskej časti.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec) - faktická poznámka 

„Ja by som sa toto možno na pani Korduliakovú, ja si to musím pozrieť len akože tak z prvej, že akože 

keď sú právnické subjekty, tak je zakázané zverejniť, či sú platcovia dane z nehnuteľnosti? Ja si toto 

musím pozrieť, musím, akože pravdu poviem, že neviem sa k tomu aktuálne právne vyjadriť. To ma len 

tak z mojej zaujímavosti, lebo ináč akože právnické osoby sa bežne zverejňujú, teda, že sú či platcovia 

daní z pridanej hodnoty atď., či tieto konkrétne dane teda pri právnických osobách podliehajú zákonu.“ 

JUDr. Renáta Korduliaková (vedúca kancelárie starostu)  

„Myslím si, že toto upravuje daňový poriadok. Ale to, čo sa asi vypýtate, to je asi skôr otázka GDPR, 

hej? To sa samozrejme netýka právnických osôb, ale mne sa zdá, samozrejme, nie som.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Ja sa práveže, neviem, či GDPR.“ 

JUDr. Renáta Korduliaková (vedúca kancelárie starostu)  

„Mne zdá, že zverejňujú sa práve zoznamy neplatičov. Ale zoznamy platičov, mám pocit, že my máme 

alebo máme právo na tie, alebo máme právo na tie informácie, ktoré sa dokonca zverejňujú, ktoré 

zverejňujú samotné daňové úrady a oni zverejňujú daňových neplatičov, hej? Nezverejňujú daňových 
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platičov.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Ja vás rozumiem, pani Korduliaková, ale my sa teraz nebavíme o fyzických osobách, ako som ja 

pochopil správne. My sa bavíme hlavne o športoviskách, čiže ja predpokladám, že ide o právnické 

osoby.“ 

JUDr. Renáta Korduliaková (vedúca kancelárie starostu)  

„Áno, ale ja hovorím ale, že to vy narážate na nejaké GDPR, hej?“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Nie mňa, nie GDPR. Ja neviem, na čo narážam, že pýtam sa, že prečo je to zákonom zakázané 

zverejniť, jak keby právnickú osobu, či je platiteľ dane z nehnuteľnosti. Že prečo to zákon zakazuje? 

Lebo však otvorím si Finstat a vidím, kto platí aké dane, že či to teda nejaký zákon zakazuje zverejniť, 

že či jak keby, či vymyslím si teraz, či OZ FK Rača je platiteľ dane z nehnuteľnosti, či toto podlieha 

nejakému zákonu.“ 

JUDr. Renáta Korduliaková (vedúca kancelárie starostu)  

„Ako také tajomstvo, to určite platí nejakým spôsobom, ale neviem vám takto na prvú odpovedať, že 

ako to je v tom daňovom zákone upravené.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Či sa nám na to neviete pozrieť, ale zaujímavé, že čo je daňové tajomstvo, že či platí dane z 

nehnuteľnosti. To spadá pod daňové tajomstvo?“ 

JUDr. Renáta Korduliaková (vedúca kancelárie starostu)  

„Ja neviem“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Pri právnických osobách, hej? Okej, ale to potom konkrétne pri daniach z nehnuteľnosti to spadá?“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„No sú špecifickom, v zákone sú rôzne zákony. Veď kľudne, pán poslanec, môžte požiadať mesto cez 

211, či vám zverejní alebo vám zamietne. Ale sú určité veci, čo sa môžu zverejniť a ktoré nie. V rámci 

slovenského právneho systému niektoré veci nemajú nejaké logické rácio, lebo napr. zverejňovať osobu 

s jej dátumom narodenia a trvalým bydliskom sa na jednej strane nemôže a na druhej strane si pozriem 

kataster a mám to tam, hej? Takže ako keby, ale nemá to a tak isto na Finstate sú dane z príjmu, účtovné 

závierky firiem, hej, ale zase daň za psa, keď firma zaplatí, tak podľa všetkého sa nemôže zverejniť, 

hej? Takže hľadať v tom nejaké rácio by som nehľadal.“ 

JUDr. Renáta Korduliaková (vedúca kancelárie starostu)  

„Ale dajú zverejniť zoznamy neplatičov. Tie sa myslím zverejňujú.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Naozaj z mojej zaujímavosti sa pýtam, že či to teda som sa s tým nestretol, takže.“ 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

„Ďakujem za slovo. Ja by som len rád doplnil, že ja som za, aby sa tá zľava tým športoviskám udelila 

hlavne kvôli tomu, že to zvyšovanie daní je viac menej, môžme predpokladať, že príde v nejakej sume, 

v nejakej forme, ak by nemali túto zľavu športoviská, tak vlastne to, čo by sme im dali budúci rok na 

dotácii, by vlastne zhltla celá tá zvýšená daň. Takže aj z tohto dôvodu považujem za dôležité, aby mali 

k dispozícii na našej, našej Mestskej časti športové kluby trochu lepšie podmienky. Ďakujem.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec) - faktická poznámka 

„Ja sa ospravedlňujem. Ja som sa teraz asi stratil, ale Vlado, čo si hovoril, že, že dotáciu, ktorú my by 

sme im dali, tak by im zhltlo zvýšenie dane, ale my teraz nehovoríme o zvyšovaní dane, ale zníženie 

nejakej dane, ktorá bola v minulosti dávnejšie. Tak hej? Že by prišlo ešte akože. Áno, no to súhlasím, 

len teda nebavíme sa teda, že by sme im išli ak zdvihnúť náklady, my im ich ideme výrazne znížiť, len 

aby som, dobre.“ 

Ing. Miloslav Jošt (poslanec)  

„No základná, k tomu daňovému tajomstvu. Základná zásada je taká, že všetko, čo sa týka daní, spadá 

pod daňové tajomstvo a nesmie sa zverejňovať a potom daňový poriadok v § 52 hovorí, že ale explicitne, 

že ktoré položky sú vyňaté z tohto tajomstva a môže ich správca dane alebo obec zverejniť a je tam v 

podstate ten zoznam dlžníkov. Nevidím tam zatiaľ nič, čo by nám umožňovalo toto zverejňovať.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

súhlasí 
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s návrhom všeobecne záväzného nariadenia Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy, ktorým 

sa mení a dopĺňa všeobecne záväzné nariadenie hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy č. 

13/2019 o dani z nehnuteľností v znení všeobecne záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej 

republiky Bratislavy č. 4/2020 bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 6                                                 UZN 170/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

10 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal. Uznesenie bolo prijaté. Ďakujem. 

 

 

7. Návrh stanoviska MZ MČ k návrhu VZN HM SR Bratislavy, ktorým sa mení a dopĺňa 

VZN HM SR o dani z nehnuteľností 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

súhlasí 

s návrhom všeobecne záväzného nariadenia Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy o 

nakladaní s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na území hlavného mesta 

Slovenskej republiky Bratislavy bez pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 7                                           UZN 171/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 9 0 0 1 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

9 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal, 1 poslanec nehlasoval. Uznesenie bolo prijaté. Ďakujem. 

 

 

8. Návrh stanoviska MZ MČ k návrhu VZN HM SR Bratislavy, ktorým sa zrušuje VZN 

o poplatku za znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom znečisťovania ovzdušia 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

súhlasí 

s návrhom všeobecne záväzného nariadenia Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy, ktorým 

sa zrušuje všeobecné záväzné nariadenie Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy č. 4/2013 o 

poplatku za znečisťovanie ovzdušia malým zdrojom znečisťovania ovzdušia v znení všeobecne 

záväzného nariadenia hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy č. 1/2016 a č. 6/2018 bez 

pripomienok. 

 

Hlasovanie č. 8                                                 UZN 172/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 9 0 0 1 
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Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, 9 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal, 1 poslanec nehlasoval. Uznesenie bolo prijaté. 

Ďakujem. 

 

 

9. Informácia o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu k 30.09.2023 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača: 

„Prejdeme k bodu číslo 9, ktorým je informácia o plnení príjmu a výdavkov rozpočtu Mestskej časti 

Bratislava-Rača k 30. 9. 2023. Ako som spomínal, zo zdravotných dôvodov nemohol žiaľbohu prísť pán 

prednosta. Čo sa týka plnenia rozpočtu, tento materiál prešiel aj finančnou komisiou, aj Miestnou radou. 

Obidva odporúčajú ho schváliť s tým, že plnenie príjmov je na očakávanej úrovni, tzn. približne tých 

troch štvrtín príjmov ročných. Čo sa týka výdavkov, tak výdavky sú momentálne nižšie s tým, že keďže 

sa dokončujú projekty alebo sú v priebehu projekty výstavby viaceré naše projekty, tak to čerpanie, 

platba faktúr bude ku koncu roku väčšie, takže je predpoklad, že to čerpanie bude samozrejme vyššie, 

ako je v treťom kvartáli. S tým, že čo sa týka príjmov, tak samozrejme nám pomohla tá suma pol milióna, 

približne pol milióna EUR, ktorá je tento rok a budúci rok alokovaná z dane z príjmov právnických 

osôb, ale treba rátať do budúcnosti, že tá daň už nebude jednoducho alokovaná aj pre samosprávy, takže 

budeme musieť rátať v rozpočte pre rok 2025 s výpadkom tejto dane, ak sa teda nemenia, nezmenia 

nejaké pravidlá. Keďže táto daň z príjmov právnických osôb nebola ani zaúčtovaná, ani posielaná štátom 

špeciálne, tak je vedená v príjmoch daň z príjmov fyzických osôb, lebo ju jednoducho nedelia. Takže 

my ju nevieme ani identifikovať, my iba približne odhadujeme, že sa jedná okolo 460.000 EUR. Ale 

podľa tých platieb tá predikcia minuloročných platieb, ale dávajú to v jednom balíku, ani Hlavné mesto 

to nevie identifikovať. Jednoducho to iba poslali. Takže je to, preto ten výber dane z príjmov fyzických 

osôb je na vyššej úrovni, ako sa očakával v nejakom plnení. Je tam plnenie 80 %, ale je to z tohto 

dôvodu. Čo sa týka nejakých ďalších, tak nechávam na diskusiu. Otváram diskusiu, pán Pilinský, nech 

sa páči.“ 

 

Diskusia: 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„Ďakujem. Možnože to bude aj k tomuto bodu, lebo však je to o rozpočte, o plnení a o príjmoch. Ja by 

som sa chcel spýtať, že či sme na tom tak zle alebo z akého dôvodu boli zrušené alebo teda nebudú 

organizované vianočné trhy tu pred NKD-čkom tak, ako bývali po ostatné roky. Ja som teda dostal 

informáciu, že Mestská časť od toho upustila, že bude len nejaké tunak nejaký koncertík pre decká. Ja 

si myslím, že to ani nie je nejako finančne náročné, však tam tí stánkari za to zabratie verejného 

priestranstva, nejaký príjem pre Mestskú časť to bol a ja si myslím, že to bola celkom pekná tradícia, aj 

keď to bolo len počas jedného víkendu. Tak sa len chcem spýtať, či to rozhodnutie je už nemenné alebo 

vôbec, že prečo sa tak rozhodlo, že tak, ako bolo, už je tomu skutočne dlhé, dlhé roky, to bola zavedená 

tá tradícia, že sme si tu ten jeden víkend v advente urobili Vianočné trhy Račianske. Prečo sa od toho 

upustilo? Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Čo sa týka diskusie s vinármi, tak keďže vinári budú mať v lisovni advent. Nie, nie, nie, ja 

hovorím, ja hovorím celú genézu. Minulý rok, keďže celé podujatie pršalo, tak sme so všetkými 

partnermi, ktorí boli, participovali minulý rok aj v minulosti, keď počasie často bolo veľmi 

problematické, je dohoda so všetkými partnermi, že jednoducho je to akcia, ktorá je veľmi 

problematická v rámci počasia. Preto sme ju presunuli do NKD dovnútra, kde bude benefičný koncert s 

tým, že je tradičný punč a výber na nejakú charitatívnu činnosť, čo bol špeciálny stánok, ten bude tu 

vnútri. Keďže minulý rok aj predošlom období to bolo dosť problematické s tým, že v rovnakom termíne 

po dohode s pani Fogašovou, teda v rovnakom v nedeľu je benefičný koncert zase v Krasňanoch. Takže 

taká je dohoda a nejedná sa o financie. Čo sa týka financií, tak to nebol dôvod, financie. Bol ten, že čo 

sa týka počasia a ďalších vecí, ktoré boli aj v posledných rokoch, aj teda aj minulý rok, tak bola 

vzájomná dohoda, že jednoducho budeme viac propagovať a hovoriť o tých, nazvime to, adventných v 

iných trhoch zjednodušene, ktoré budú viackrát a bude sa viacej ako keby zameriavať na to podujatie 

vinárov s tým, že aj keď sme o svoj nejakých stánkarov, tak po tých minuloročných skúsenostiach nebol 
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nejaký veľký záujem o tú jednodňovú akciu. Samozrejme, zákon schválnosti môže byť v tom termíne, 

ktorý teraz bude, pekné počasie a slniečko svietiť a úplne fajn, ale jednoducho tak sa to zhodnotilo, že 

po tých viacerých problémoch, ktoré toto podujatia malo, aj tí predávajúci, aké mali a bola aj nejaká 

návštevnosť, mrzli tam deti vonku atď., takže sa rozhodlo takto. Takže vianočné trhy samozrejme sú v 

meste na úplne inej úrovni. Tieto trhy boli také doplnkové s tým, že chceme skôr sa viac aj s vinárskym 

spolkom orientovať na tie Vinné vianoce, že by jednoducho mali viacej, viac by to bolo spojené s tou 

akciou v Červenej lisovni. Pán Polakovič s faktickou, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec) - faktická poznámka  

„No tu musím povedať, starosta, že mi to príde, že miešate úplne hrušky s jablkami, lebo neviem, čo 

majú spoločné vianočné trhy s benefičnými koncertami a rovnako s vinárskymi akciami? Veď to je 

niečo úplne iné. Ja tu musím povedať, že na komisii som hovoril, že naozaj tá kultúra, ktorá prebieha v 

Rači, podľa mňa veľmi slabá. Celé leto bolo veľmi slabé akože na podujatia naozaj to, aby tu človek má 

nejakého toho kultúrneho vyžitia, ale akože okej, ale toto mi nepríde v poriadku. A argumentovať tým, 

že bolo zlé počasie posledné roky, tak to mi príde akože jak vtip. To akože teraz nám 3× po sebe spláchlo 

vinobranie, tak ho zrušíme? Akože naozaj, kebyže mi tu odznejú nejaké rozumné ekonomické dôvody, 

tak som ochotný to prijať, ale akože povedať to, že posledné roky bolo škaredé počasie a deti mrzli, a 

preto ideme rušiť Vianočné trhy, tak toto normálne neverím, čo tu počujem. Akože veľmi ma to mrzí a 

ja som normálne ochotný ich zorganizovať, len nech nám dá prosím kultúra nejaké termíny, ktoré sú 

cez víkend voľné a ja to nejakým spôsobom zabezpečím, lebo toto je, neviem ani, ak to akože 

okomentovať, lebo som normálne zaskočený.“ 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„Ďakujem. Ja nebudem taký explicitný ako Janko, ale tiež sa mi zdá, že však tak urobme nejaké varianty, 

mokrý variant a suchý variant. Vždycky je tam možnosť. Ja by, ja by som to neriešil, keby sa na mňa 

neobracali ľudia, obyvatelia, ktorí proste ako áno, sú v Starom meste a teda Hlavné mesto organizuje 

vianočné trhy, ale nie každý chce ísť tam námestie alebo na Hviezdoslavove námestie. Ale myslím si, 

že to bolo taký milý, nie jednodňová akcia, to bol víkend. Chápem aj to, že keď tu mrzli tie detičky, keď 

robili program z tej, z tej škôlky, ale vidíte, raz hovoríte, že mrznú, potom zase, že prší, takže takto bude 

bez tých detičiek. Ja to chápem, že tie pani riaditeľky, je to pre nich možno trošku komplikované. Je to 

piatok večer. Už sú zvyknuté mať iný program. Ony si urobia tie svoje besiedky, každá u seba v škôlke 

pre rodičov. Toto bola možno nejaká nadpráca. Rozumiem tomu. Aj keď ja si myslím, že to bolo fakt 

milé, ale nezhadzujme ešte úplne tú flintu do žita a lebo na mňa sa obrátili napr. aj stánkari, čo robia, čo 

robia v Ružinove alebo v Záhorskej Bystrici takéto tieto food festy, že Rača tento rok nič neorganizuje. 

Oni by možno radi prišli na ten jeden víkend a áno, oni proste žijú tak, že je to taká lotéria, keď je zlé 

počasie, tak nezarobia nič, ale keď je dobré počasie, tak sa, tak sa zarobiť dá. Takže ja by som sa len 

priklonil aj možno k tomu Jankovmu návrhu, že teda nezhadzujme to ešte a skúsme aspoň ten jeden 

víkend v tom advente nájsť v piatok, sobotu a ja si myslím, že ľudia to určite ocenia, pretože ak sa takáto 

akcia zruší, možno sa už nikdy nevráti. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Tí stánkari, samozrejme, keď chcú organizovať, tak nemajú problém, môžu si prenajať alebo 

vieme sa dohodnúť, môžu si zorganizovať túto akciu bez problémov na parkovisku. Jednoducho 

zhodnotili sme aj po tých predošlých rokoch, áno, niektoré roky sa nedajú úplne hodnotiť, lebo však 

bola korona, ďalšie problémy, ale aj na základe minulého roku, že jednoducho áno, rešpektujeme, 

akceptujeme, že má veľa pozitívnych nejakých prínosov táto akcia, ale videli sme aj, že v rámci tých 

ďalších, čo sú tie, nenazvem to negatívne a tie problematické veci. 1 vec sú tie deti, ktoré tam 

vystupovali v nej veľmi dobrom počasí. Druhá vec sú aj tí stánkari, áno, je to ich ruleta, len treba si 

uvedomiť, že áno, ten stánkar príde, keď mu to nefunguje, lebo prší, tak to zabalí a ide preč. Ale my, 

keď platíme tie, to pódium a ďalšie veci, tak jednoducho prší a zaplatíme za to celé. Takže zhodnotili 

sme na základe tých skúseností z predošlých rokov, že keďže predtým bude 2 dni, myslím Mikuláš, 

bude tam, tam tie Vínne vianoce, ktoré sú viacej dní. Jeden z nich je aj tá sobota. Tú sobotu sme dohodli 

s oddelením kultúry alebo teda navrhlo oddelenie kultúry, že bude benefičný koncert tunak v NKD, tak 

isto budú aj tie stánky pre pomoc, tie charitatívne nejaké účely. Tie budú priamo v NKD, takže nebudú 

závisieť od počasia a na druhý deň bude teda ďalší benefičný koncert. Takže ak teda niekto chce veľmi 

vianočné trhy, tak samozrejme sú tam ďalšie víkendy, ktoré sú voľné, ale okrem tých Vínnych Vianoc 

tu teda, pokiaľ viem, nič nie je, tak kľudne môže sa aktivizovať a zorganizovať, ale hovorím, že 

zhodnotili sme pre a proti a vyšla nám táto akcia, že je lepšie, keď bude interiérová a bude komornejšia 
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v rámci nejakého benefičného. Čo sa týka toho benefičného, ktorá bol pôvodný zámer, boli aj tie nejaké 

trhy, ktoré mali pomôcť aj niekomu, tak to vyšlo dosť do úzadia, hlavne keď takto pršalo. Tak je to v 

rámci koncertu a je možné teda, že to vyzbieraná suma bude oveľa vyššia, takže aj pre tie deti, čo 

organizuje Základná škola Tbiliská. Takže uvidíme, ako to bude fungovať, možno to bude horšie a 

možno sa vrátime k pôvodnému formátu, uvidíme. Pán Polakovič s faktickou, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec) - faktická poznámka 

„Musím k tomu teraz reagovať. Akože argumentovať tým, že deti tam mrzli, keď vystupovali. Veď 

nikto netvrdí, že tam musia chodiť vystupovať deti z našich škôl alebo škôlok, veď tam sa dá spraviť 

úplne iný program. Veď toto, na tomto predsa nemôže stáť. A keď hovoríme o tom, že starkári, stánkari 

sa zbalia a odídu a my musíme platiť pódium, no akože to je najmenej, čo môžeme urobiť, aby naozaj 

vo vianočný čas mohli Račania prísť na námestie, stretnúť sa a porozprávať sa. Veď stále tu hovoríme 

o tom, že poďme zvyšovať dane z nehnuteľnosti, ak si to teraz pripustili, ale veď to potrebujeme, v 

podstate ste povedali, že súhlasíte so zvýšením dane z nehnuteľnosti, lebo potrebujete peniaze na 

projekty a na druhej ideme všetko tým ľuďom brať? Už aj to, že musíme zaplatiť na vianočné trhy 

pódium, je akože problém vo vianočnom období? Akože nebláznime. Naozaj tu máme niečo zabehnuté, 

tak už keď tu nevymyslíme nič nové po tej kultúrnej stránke a naozaj tie obdobia posledné neboli ľahké, 

či už to bola korona, či je to vojna na Ukrajine, teraz tu máme vojnu na Blízkom východe. Naozaj na 

psychiku pre tých ľudí je to ťažké a tí ľudia sa potrebujú niekde stretnúť, podať si ruku, nie každý je 

introvertný typ, ktorý nemá rád stretávanie sa s ľuďmi. Naozaj tí ľudia potrebujú ten kontakt. A tu sa 

naozaj nebavíme o obrovských peniazoch pri tých vianočných trhoch. To ja naozaj apelujem na to, toto 

ešte prehodnoťme. A ja neviem, zaujímalo ma, že kto konkrétne s ním prišiel? Boli ste to vy, pán 

starosta, lebo bol to šéf kultúry alebo boli to kultúrničky, lebo to určite nemohlo byť nejaké, nejaké 

kolektívne, teda všetci naraz skričali, že poďme to stopnúť. Tam s tým niekto musel prísť. A ja tuto sa 

musím rázne ohradiť, že s tým nesúhlasím. A naozaj aspoň to, čo tu bolo roky zabehnuté, tak to nerušme. 

A už keď nič nové nevymyslíme, nevymyslíte, tak aspoň nerušme to, čo fungovalo.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Pán poslanec, vy ste povedali, že ich zorganizujete. Takže ja vám tento rok dám možnosť ich 

zoorganizovať a máte ich pod vlastným palcom, môžte si ich zorganizovať na kľúč. Nebudeme robiť 

žiadne problémy s parkoviskom, dáme vám tam značku v rámci vypratania. Takže dajte nám iba termín, 

kedy ich zorganizujete a bude to fajn. A ja si dám naozaj tú námahu a keď ste tu pracovali ako kultúrny 

referent v tom období, že koľko bolo kultúrnych podujatí v tých rokoch, kedy ste vy tu boli a koľko je 

tu teraz? Garantujem, že tých podujatí je teraz neporovnateľne viacej, ale, samozrejme, tá, ten sentiment, 

ktorý ostáva, tak vždy vo vašej myslí, že za vašich časov to tu bolo lepšie, tak samozrejme, vám ho 

neberiem, ale ja by som naozaj neurážal naše kultúrničky a všetci zamestnancov, čo riešia podujatia, 

pretože snažia sa. Veľa nových podujatí tu vzniklo a vzniká. Takže berieme to ako hodenú rukavicu, 

máte pódium, máte parkovisko, zorganizujte tie trhy, ako ste sľúbili. Takže budeme čakať a rád sa potom 

prídem pozrieť a podať si teda ruky. Takže si zorganizujte to podujatie a nehovorte tu o tom, že kto má 

čo urobiť, ale povedali ste to sám, že ho zorganizujete, takže ho zorganizujte, zožeňte sponzorov, 

zoženiete pódium a stánky a možno sa vám to podarí. Takže držím palce, aby som tejto diskusie naozaj 

nikam nevedie, keďže ste už to sám navrhli, že ich zorganizujete, tak budem sa tešiť. Pán Pilinský, nech 

sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„Ďakujem, keby tam možno z tvojej strany, starosta, nám bol ten ironický tón, tak by som ti poďakoval. 

Ale keďže tie tvoje slová boli viac menej asi ako irónia ako nejaký úprimný úmysel, tak bohužiaľ ti 

poďakovať nemôžem. Ja sa tiež teda prikláňam k tomu, že skutočne ja som chcel povedať, že teda ak je 

to pódium taký problém, tak tam nech tam neni pódium, nech tam je len nejaká reprodukovaná muzika, 

nejaká vianočná a určite to nejakú dostatočnú atmosféru urobí. A keď sa hovorí o tých peniazoch, tak 

ja stále musím si spomenúť na tie nešťastné poháre za 40.000 EUR, ktoré sa kúpili na vinobranie a to 

vtedy nebol problém. Ja viem, že to sponzori, to sponzori, ale tie peniaze od sponzorov sa mohli využiť 

na niečo iné. Určite to nebolo tak, ako to bolo viackrát deklarované, že to boli účelovo viazané len na 

tie poháre. Trd makový. To boli, tie peniaze sa dali vždycky od sponzorov a Mestská časť im mohla 

použiť, na čo ona chcela a väčšinou sa to využívalo na to, aby bol kvalitný program. Takže sa prikláňam 

k Jankovi a ja rád pridám ruku k dielu a budem rád, ak sa tam nám tie vianočné trhy zorganizovať aj 

tento rok podarí. Ďakujem.“ 
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Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Čo sa týka toho podujatia vinárov, tak to podujatie je, takže keď popritom si zorganizujete nejaké 

stánky tuná, nemáme s tým žiadny problém a čo sa týka tých pohárov obľúbenej témy, tak opakujem, v 

zmluve darovacej, firmám, ktoré darovali na tie poháre, bolo vyslovene daný účel a majú za tým účelom 

na tom poháre aj logá. Môže sa kľudne aj informovať o tých firmách, ktoré to darovali, lebo sú na tých 

logách, na tých pohároch, tzn. oni účelovo tento projekt ich zaujal, financovali za týmto účelom tieto 

veci. Takže riešila to bývalá prednostka pani Burdová, obehala tie firmy, ktorým predostrela ten projekt, 

ich zaujala, vybrala financie na tento projekt. Takže je to uzavretá téma. Poháre niektoré priniesli aj 

nejaké financie, takže to sú neni čisté náklady a samozrejme do dneska sa používajú na podujatiach aj 

Mestské časti, takže sa šetria na jednorazové poháre atď. takže tie poháre existujú a naďalej sú funkčné. 

Samozrejme na veľkom podujatí po tých skúsenostiach, ktoré boli, neboli, ale treba si uvedomiť jednu 

vec, v roku 2019, kedy sa začal robiť tento projekt pohárov, bolo v zákone dané, že od roku 2021 od 

januára mala byť povinne zrušené všetky jednorazové poháre. To, že sa to potom zrušilo cez koronu a 

sa nevrátilo vlastne už nikdy do toho legislatívneho stavu, že na podujatiach na takéto typy nápojov 

nemôžu byť jednorazové obaly, tak to už je druhá vec, ale v roku 2019 nikto nevedel, takže robilo sa to 

aj s tým úmyslom, že jednoducho bude to rok a pol po tých vinobraniach 2019 alebo rok a štvrť, to mala 

byť povinnosť. Takže to treba tiež nezabúdať, lebo ináč by tie poháre na podujatia musela Mestská časť 

nakúpiť tak či tak a z vlastných zdrojov. Takže. Pán Polakovič, nech sa páči.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Pán starosta. Ja som nebol nikdy kultúrne referent, už keby sa akože ideme o tom konkrétne baviť. No 

mňa by zaujímalo, koľko vás stálo pódium Kaufland tento rok napr.? Ja vám môžem povedať, koľko 

stál za našej éry pódium Kaufland. Ale ja sa tu s vami nemusím doťahovať a to ja už milujem, ja keby 

začínate strácať nervy a tak veľmi ironicky, samozrejme, že ja rád dvihnem tú hodinu rukavice a mám 

rád rukavice dvíhať. Takže ja som za, ale ja pevne verím, že Mestská časť by bola, bola ochotná aj, aj 

finančne sa na tom podieľať. Ja ako poslanec, ja som rád si to s pánom Pilinským zobrať za svoje a 

samozrejme, keď Mestská časť nás v tomto podporí, tak ja to veľmi rád zorganizujem. Samozrejme, je 

aj druhá možnosť, že skúsime nájsť možnože by to niekto zorganizoval, zorganizoval, ako keby za svoje 

náklady a Mestská časť mu len poskytla priestor, energie atď. Ako tie, tých možností je tu viac. A ja si 

pamätám, že keď som robil na tom úrade, jak spomínate, tak presne takto isto smeky začal robiť pódium 

Kaufland, lebo na úrade niekto povedal, že to sa nedá za tie peniaze, tak som asi musel ukázať, že sa to 

dá a bol to veľmi úspešný niekoľkoročný projekt. Takže ja ďakujem za vašu výzvu v tomto, ja sa 

stretnem s oddelením kultúry, pozrieme sa na to, či na to máme nejaký rozpočet, či ho vieme uvoľniť. 

Dobre, v prípade, že nebude ten rozpočet, že on nedáte, nechajte ma dorozprávať, pán starosta, 

samozrejme, nemusíte dať ten rozpočet, ja som to chápal, ako vy ste to povedali, takže, ale ja by som 

bol rád, keby sme ako boli partneri, ale vidím, že my asi partneri nikdy bohužiaľ nebudeme. Ale v 

každom prípade, okej, ja teda skočím na kultúru, zistím, kedy sú voľné termíny a skúsime to urobiť aj 

tak, aby ste teda žiadne peniaze ako Mestská časť dať nemusel, nemuseli. Ale je to veľmi smutné, 

celkovo tento prístup od vás, veľmi smutný a ešte musím sa ohradiť voči tomu, že by som nejakým 

spôsobom urážal kultúru. Boh ma ochraňuj, že by som si takéto niečo dovolili. Ja naozaj si veľmi vážim 

prácu práve Danky Olveckej, ale ja neverím tomu, že toto bol nápad jak keby od nej, že rušiť vianočné 

trhy. Som presvedčený o tom, že to tak nebolo. A samozrejme, Peťo, skúsime sa na to pozrieť, čo sa dá 

urobiť, akože času moc nemáme, ale samozrejme spravíme všetko pre to, aby sa niečo zorganizovať 

podarilo.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Čo sa týka diskusie o podujatiach, tak tá diskusia prebieha v rámci zamestnancov Mestskej 

časti a vedenia. Tu nepadá nejaké rozhodnutie, že niekto niečo ruší. Vždy je to na základe diskusie 

argumentov, takže kľudne sa môžte zastaviť na oddelení kultúry, ale hovorili ste, že vy to zorganizujete 

tak, tzn. že bez oddelenia kultúry, takže. Ale vy ste to hovorili, že to zorganizujete. Ja som vás iba zobral 

za slovo a nie ironicky, ale naozaj berme to ako výzvu, že zorganizujte to, ale bez toho, aby vám 

pomáhalo oddelenie kultúry a zorganizujte to vy, lebo vy hovoríte, že podujatia sú tu slabé, nič sa tu 

nedeje, všetko skapal tu pes. Tak jednoducho berte to ako výzvu. V Krasňanoch napr. Rodinné centrum 

Ráčik alebo Stará jedáleň len organizujú podujatia, robia veľa vecí a zatiaľ som nevidel, že by ste vy 

prišli s nejakým podujatím. Tak kľudne, berte to, že vieme vám tam poskytnúť priestory a zorganizujte 

to. Takže uvidíme potom, ako budú ľudia spokojní a gastro neni problém zohnať, takže kľudne si to 

zorganizujte. Ako prejdime od teórie k praxi. Nech sa páči, pán Polakovič.“ 
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PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Okej, mne je jasné, že zorganizujte. Mestská časť nedá ani korunu. Ja to rozumiem, pán starosta, viete, 

ja ako poslanec som zorganizoval niekoľko podujatí za vlastné peniaze. Povedzte mi vy ako poslanec 

za celú dobu, aké podujatie ste zorganizovali za vlastné peniaze v Rači? Ja som nikdy nemal problém 

dať vlastné peniaze do podujatí v Rači. Dobre, tak prosím vás, s týmto na mňa nechoďte a viete mne to 

príde také, ako kebyže a Polakovič, teraz to zorganizuješ sám. Teraz to zaplatíš sám tie vianočné trhy a 

urobíš to. Potom ešte Rača pridá, ako urobila podujatie a v prípade, že nie, tak teraz môžem napísať 

krásny status o tom, aký je Polakovič neschopný, lebo nezorganizoval vianočné trhy, ktoré som mal síce 

zorganizovať ja ako starosta so svojím úradom, ale ja som to neurobil. A ja samozrejme som ochotný 

ako keby v dvoch spôsoboch, ja to celé zorganizujem bez toho, aby oddelenie kultúry vôbec muselo 

pohnúť rukou. Samozrejme, na to potrebujem použiť nejaký rozpočet. Nehovorím, že veľký, ale nejaký 

rozpočet a zorganizujem to celé sám a nemám s tým žiadny problém. A nevidím problém, prečo by 

Mestská časť na to nevedela uvoľniť nejaké peniaze a vôbec nemusia byť veľké. A samozrejme, ak sa 

toto nestane, čo sa určite nestane alebo dokonca vy by ste mohli starosta prispieť, nie, to by vám srdce 

nedovolilo, že korunu pustiť. Ja som ochotný sa do toho zložiť, kebyže dáme každý poslanec po 100 

euro, starosta dá po 500, tak spravíme krásne vianočné trhy pre ľudí. Čo hovoríte na toto, pán starosta? 

Takúto hodenú rukavicu? Čo sa samozrejme nestane. Ale samozrejme, že pozrieme sa aj na taký spôsob, 

že by to naozaj niekto zorganizoval celé to podujatie a naozaj Mestská časť teda iba poskytne priestory. 

Uvidíme, možnože takáto možnosť sa nájde.“ 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„Ďakujem. Ja sa omlúvam všetkým kolegyniam a kolegom, ja keď som túto tému otvoril, som netušil, 

že sa toto ma takto rozbehne. Sme tu v invektívach, v osobných, v irónii a ja tiež teda som trošku, to 

mohlo byť úplne zas skončené inak. Okej, pozrieme sa na to, ešte to neni definitívne. Budeme sa snažiť 

nájsť nejaké riešenie, ako urobiť aj tie vianočné trhy vonku, mať suchý, mokrý variant, ako som hovoril 

a nie sa tu teraz dohodovať, urob to za vlastné, však to nie sú proste tisícové nejaké strašné náklady. 

Máme tu úpravu rozpočtu, tak už keď sa tam s tým neráta, teraz je priestor na to, aby sa tam na to nejaké 

financie, keď sa dá, že to okej, tak nech na to Mestská časť nedá nič, ale nech teda to zabratie verejného 

priestranstva je za euro a tým pádom sa môžu dať tie financie, ktoré by sa inak dali za zabratie verejného 

priestranstva, sa môže dať na program, prípadne aj na pódium. Takto si ja predstavujem nejakú vecnú 

diskusiu a nie sa tuná doťahovať a odkazovať sa, koľko si ty urobil, keď si tu bol a ty to z vlastných 

peňazí, proste to je, to je, to je proste smiešne.“ 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

„Ďakujem za slovo. Len zopár pripomienok. Je to hlavne vaša vizitka, čo ste tu diskutovali o tomto 

bode. V prvom rade malo by to byť v úvode rôzne, rôzne, nie pri informácii o plnení príjmov a 

rozpočtov. Po druhé, ja predpokladám, že tie závery vychádzajú aj z diskusie s tými, čo tam sú. Ja som 

na tých trhoch samozrejme bol viackrát, keď to proste nejde, tak to nejde. Ako tam, keď sa chcete, aby 

to nedopadlo tak, že pán Pilinský bude nalievať víno a pán Polakovič bude robiť hamburgeri. Akože 

okej a keď to chcete, tak môže to tak byť, ale vždy tam musí byť predsa aj zo strany tých ľudí, ktorí 

tieto stánky majú a ktorí ich prevádzkujú, aby to bolo pre nich rentabilné. Takže to som chcel k tomu 

dopovedať a navrhujem ukončiť diskusiu, aby sme sa mohli posunúť ďalej.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Keďže už nikto nie je prihlásený, tak nebudeme, nebudete hlasovať o ukončení. Ukončujem diskusiu, 

poprosím návrhovú komisiu.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

berie na vedomie 

informáciu o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača k 30.09.2023 

v predloženom znení 

 

Hlasovanie č. 9                                                 UZN 173/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. 10 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal. Uznesenie bolo prijaté. Ďakujem. 
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10. Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2023 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

schvaľuje 

úpravu rozpočtu na rok 2023 v predloženom znení, výška príjmov rozpočtu je 29.267.550,- eur a výška 

výdavkov rozpočtu je 29.267.550,- eur. 

 

Hlasovanie č. 10                                                UZN 174/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 9 0 1 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

9 poslancov za, nikto proti, 1 sa zdržal. Uznesenie bolo prijaté. 

 

 

11. Návrh na použitie úveru v zmysle uznesenia č. UZN 63/14/02/23/P 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača: 

„Ďakujem. Prejdeme bodu číslo 11, ktorým je návrh na použitie úveru v zmysle uznesenia 

63/14/02/23/P. Na základe rokovania finančnej komisie, majetkovej komisie životného prostredia a 

Miestnej rade bol upravený návrh pôvodne predloženého materiálu s tým, že tam bol doplnený, 

doplnené sumy, predpokladané sumy za tie jednotlivé projekty s tým, že diskusia bola o tých prioritách, 

ktoré boli stanovené v poradí, ako máte v predloženom znení. 

 

  

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

A. berie na vedomie informáciu o podpísaní Zmluvy o poskytnutí prostriedkov mechanizmu na 

podporu obnovy a odolnosti - „Rozšírenie kapacít vybudovaním materskej školy na Kadnárovej ul. 

v mestskej časti Bratislava-Rača“ s Ministerstvom školstva SR vo výške 1.530.143,57 eur. 

 

B. schvaľuje načerpanie nevyčerpanej časti úveru vo výške 766.917,80 eur poskytnutého Slovenskou 

sporiteľňou, a. s. na základe úverovej zmluvy č. 126/CC/23 na tieto kapitálové výdavky prioritne v 

poradí: 

1. výstavba vonkajšieho areálu ZŠ Plickova vrátane chodníkov vo výške 768 tis. eur, 

2. výstavba vonkajšieho areálu MŠ Kadnárova vo výške 145 tis. eur, 

3. obstaranie zariadenia MŠ Kadnárova vo výške 50 tis. eur, 

4. rekonštrukcia spevnených odstavných plôch a umiestnenie mobiliáru Dopravná vo výške 277 tis. eur, 

5. obstaranie projektovej dokumentácie - Nemecký kultúrny dom vo výške 200 tis. eur. 

 

Hlasovanie č. 11                                                UZN 175/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 



 

17/25 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. 10 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal. Uznesenie bolo prijaté. 

 

 

12. Kontrola dohôd o prácach vykonávaných mimo pracovného pomeru podľa § 223 

zákona č.311/2001 Z. z. Zákonníka práce v platnom znení, uzatvorených v roku 2022 - 

MÚ MČ Bratislava-Rača 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková (hlavná kontrolórka): 

„Ďakujem, pán starosta. V predloženej správe máte v podstate i teoretické i praktické zistenia a 

informácie o dohodách, o vykonaní práce, dohodách pracovnej činnosti a dohodách o brigádnickej 

činnosti študentov, ktoré boli v počte 53 predložené ku kontrole. Boli to zmluvy uzatvorené v roku 2022. 

Výhrady alebo doporučenia, ktoré som mala a ktoré, teda s ktorými bola oboznámená pracovníčka 

personálneho oddelenia, ktorá bola vymenená a s týmto by som rada operovala, že kontrolovala som 

agendu, ktorá v priebehu minulého roka prebehla z jednej osoby na druhú, čiže aj výhrady, ktoré tam 

sú, nemusia byť, pretože niekto nevykonával svoju prácu dostatočne, ale pretože tá agenda možno 

nebola kompletne odovzdaná. Takže najväčším nedostatkom toho, čo som pri žiadnej zmluve 

nedohľadala, bolo nesplnenie si základnej finančnej kontroly, kde zákon hovorí, že aj právny úkon je v 

podstate vykonaním základnej finančnej kontroly a na tomto sme sa dohodli so zodpovedným 

pracovníkom, že tieto veci tam dokladané budú. Musí sa dôsledne evidovať alebo viesť evidencia 

jednotlivých dohôd. Toto je v podstate na pracovníkovi, ako si túto formu evidencie zvolí. Doporučovala 

som, aby teda všetky výkazy, ktoré sú potrebné pri jednotlivých dohodách, boli v jednej zložke a nebolo 

to rozdelené podľa toho, kto, čo, ako, kedy vykonal, ale vždy viazané presne k tejto dohode. Môžem 

povedať, že každý zodpovedný vedúci pracovník splnil podmienku, ktorú dáva zákon pre výplatu za 

vykonanú činnosť, čiže na dohodách bol z druhej strany pečiatkou vykonaní a podpis zodpovedného 

vedúceho pracovníka. Boli tam predložené pracovné výkazy, vedené časy. V podstate za celý ten minulý 

rok bolo na túto činnosť použitých necelých 47.000 EUR. Najviac, najviac dohôd bolo o viac menej 

brigádnických pri športových a kultúrnych akciách, ako sú Memoriál Janka Jakubca a športové akcie, 

preteky, vinobranie. Boli to jednorazové jednodňové zmluvy pre brigádnikov, študentov, aj teda dospelé 

osoby. Všetky zmluvy spĺňali náležitosti, teda, že bola dodržaná minimálna hodinová sadzba, ktorú pre 

minulý rok stanovoval zákon 3,71 EUR. Najnižšia suma bola 5 EUR na hodinu ako hodinová mzda. 

Dohody o vykonaní práce boli uzatvárané na 12 mesiacov. Takže z môjho pohľadu nedošlo k takému 

závažnému porušeniu, iba teda k nedostatkom v evidencii a vo vykonávaní základnej finančnej kontroly. 

Verím, že ak by sa následne kontrolovalo plnenie doporučení alebo vykonávala by sa inak kontrola, tak 

toto už bude potom v poriadku. Podrobnosti, odvedenie, odvolanie sa na paragrafy Zákonníka práce pri 

jednotlivých dohodách, druhoch dohôd máte predložené v správe. Z mojej strany je to asi všetko.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem, pani kontrolórka. Takisto ďakujem za kontrolu a za tie návrhy na zlepšenie, ktoré budú 

zapracované. Berme veľmi pozitívne, že vieme sa posúvať ďalej. A chyby, ktoré sa aj udejú, tak sa vedia 

opraviť a vyvarovať ním. Otváram diskusiu k tejto bode. Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

 

Diskusia: 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„Ďakujem. Ja rovnako ďakujem pani kontrolórke za túto kontrolu a teda za podrobnosť a teda, že tam 

sledovala tie zákonné záležitosti, ale mám tam jednu takú výtku, resp. žiadosť o nejaké možné doplnenie 

alebo možno tá informácia, keby, keby nám padla tu. Ako už teda bolo spomenuté aj pani kontrolórkou, 

tak tie dohody boli rozdelené do takých troch celkov. Dohoda o vykonaní práce, dohoda o pracovnej 

činnosti a dohoda o brigádnickej práci študentov. V tých, v tej jedničke a v tej trojke, tzn. o vykonaní 

práce a o brigádnickej práci študentov bola aj uvedená teda, že na aké podujatia boli zamerané v tej 

dohode o brigádnickej práci, celková suma 480 EUR za rok, čo je zanedbateľné z pohľadu rozpočtu. 

Dohoda o vykonaní práce 12.000 a dohoda o pracovnej činnosti 34.000. Ale tam nie je uvedené ani 

jedna nejaká oblasť alebo teda činnosť, čo si musí úrad outsoursovať takýmto spôsobom, čo nevie 

pokryť vlastnými silami. Preto by ma zaujímalo, či by bolo možné tú správu nejakým spôsobom doplniť, 

nehovorím o mená, ale aspoň o nejakú tabuľku, koľko tej, tých dohôd o pracovnej činnosti bolo 

zamerané, na akú, na aký typ tej pracovnej činnosti a koľko boli tie odmeny jednotlivo? Lebo myslím 
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si, že to tam skutočne chýba. Keď ste, keď ste to vedeli uviesť v jedničke, teda, že koľko bolo na 

Memoriál alebo koľko bolo na Račiansky polmaratón, Račianskej vinobranie, 8 tých dohôd, na 

Račiansky polmaratón 5. Rovnako pri tej práci študentov ste vedeli to tam dať do Memoriál Janka 

Jakubca 2, Račianske polmaratón 5, Račianska medziškolská olympiáda 3, Račianska cykločasovka 3. 

Ale pri tej pri tom, čo tvorí najväčšiu položku z tejto celkovej akože kontroly, tam neni uvedené ani 

jedno. Tak sa chcem spýtať, či by sa to mohlo nejakým spôsobom doplniť, aby sme tú informáciu mali. 

Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Čo sa týka toho stredného, tak ak sa nemýlim, tak gro tých financií je na upratovanie, hej? 

Zamestnanci, čo sú na dohodu, na výdaj stravy, pokiaľ viem, ale pani kontrolórka.“ 

Ing. Ingrid Vanerková (hlavná kontrolórka)  

„Môžem, môžem vám to presne povedať, mám to tu pred sebou. Takže boli tam oprava pre oddelenie 

životného prostredia, oprava bicyklov. A zmluva, správa ihriska. Životné prostredie, vykonávanie 

vonkajších prác, dočisťovanie, ozvučenie, vnútorná správa, potom hospodárska správa, sklad civilnej 

obrany, upratovanie zdravotného strediska, krúžková činnosť, kultúra, šport, posudkový lekár, 

vypracovanie posudkov pre sociálne oddelenie, na toto konkrétne som sa teda pýtala, koľko tých 

posudkov a ako sa, akým spôsobom sa vypracovávajú. Tam bola asi tá suma vyššia. Potom tam bolo 

upratovanie horného úradu miestneho, hospodárska správa, civilná ochrana - upratovanie opäť a 

nakoniec to máme starostlivosť o Obecný vinohrad a korekcia textov-kultúra, šport. Takto to mám 

presne predložené aj s menami osôb, ktoré teda tieto dohody majú podpísané a neuvádzala som to tam 

preto, lebo to bolo vždy na konkrétnu jednu fyzickú osobu, takže môžem vám povedať, neviem teraz, 

koľko som to 4, 11 osôb teda som vám vymenovala z tých zmlúv, ktoré boli, ktoré boli mne predložené 

k nahliadnutiu a ktoré som kontrolovala. Ak to chcete podrobnejšie, samozrejme môžem znova vyžiadať 

tie spisy. Ja som ich odovzdala pani personalistke, pretože zo žiadneho spisu, vzhľadom na zákon o 

ochrane osobných údajov som si kópie nevytvárala a vychádzala som iba teda z toho, čo som si 

vytvorila, nijaký sumár. Chcete to podrobnejšie, pán Pilinský?“ 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„Ďakujem. Tieto informácie mi stačia, ale hovorím, chýbali mi v tom materiály, hej, aby sme teda vedeli, 

že aký ten, ten typ činnosti využívame, na aký ten typ tej, tej pracovnej činnosti využívame tieto dohody. 

Takže možno, keby to bolo v tej správe, bolo by to úplne stopercentné, ale keďže to tu odznelo v pléne, 

tak ja, ja som z toho informáciou komfortný. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Čo sa týka, hovorím ako väčšiny, teda väčšina tých zmlúv sú iné položky ako upratovanie, ale väčšina 

tej sumy je za upratovanie, keďže to je tá pravidelná činnosť. Takže. Ale do budúcna, keď bude podobná 

kontrola, tak to už je na pani kontrolórke, či to tam doplní, ale hovorím, tak ako máme horný úrad je 

konkrétny človek, čo upratuje, tak asi keby sa dala tá suma, tak sa vie, nevie sa síce človek, ale neviem, 

aké je to GDPR.  

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

berie na vedomie 

Správu o výsledku kontroly dohôd o prácach vykonávaných mimo pracovného pomeru podľa § 223 

zákona č. 311/2001 Z.z. Zákonníka práce v platnom znení, uzatvorených v roku 2022 – MÚ MČ 

Bratislava-Rača 

 

Hlasovanie č. 12                                                UZN 176/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. 10 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal. Uznesenie bolo prijaté. Ďakujem. 

 

 

13. Informácia o vybavení interpelácií 
Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 
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Diskusia:  

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„Ďakujem. Ja by som teda len upriamil na to pozornosť, že podľa tých mojich zistení tam dve parcely 

pod, jedna pod komunikáciou a jedna pod tou samotnou bývalou Transform a to bola nejaká 

telekomunikačná budova. Ako? Ústredňa. Tam ich máme v správe tie pozemky, takže treba si to 

ustriehnuť a myslím si, že, že máme možnosť na to, aby sme tam hovorili, čo tam bude robiť a kto tam 

bude robiť a kedy tam bude robiť, pretože hovorím, obrátili sa na mňa obyvatelia tej Plickovej, ktorí si 

teda už odľahli od toho, že sa ukončila jedna výstavba a keď sa tam má začať ďalšia, tak určite z toho 

nebudú moc nadšení. A hovorím, tam tie 2 parcely, ktoré sú v našej správe, nás oprávňujú na to, aby 

sme sa s tým developerom bavili trošku v takom vyváženejšom vzťahu.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. My sme preverovali tie parcely, len Magistrát ich eviduje, že sú to v jeho správe a oni nám 

tvrdia, že sú to ich parcely a tým pádom ich môžu prenajať, predať, takže nemáme vedomosť, že by to 

boli naše parcely. Dokonca pokiaľ viem, tak mesto má tam nejakú žiadosť o odkúpenie priamo, takže 

nemáme informáciu alebo nemáme doklady, že by to bolo v správe Mestské časti a Magistrát to tvrdí, 

že je to v ich správe, takže neviem. Nemáme to ani v tom protokole zverovacom, takže keď je nejaká, 

ja to ešte dám preveriť pánovi Janíkovi, ale hovorím, že Magistrát to berie ako ich pozemky a pokiaľ 

viem, tak ich chcú prenajímať alebo predávať, takže nevieme o tomto. Pán Pilinský, nech sa páči. Že by 

to malo byť naše.“ 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„No ďakujem. No môže byť, hovorím, v tom, v tom katastri je viacero nezrovnalostí, tak možnože toto 

je jedna z nich, ale ako určite o tom musíš ako starosta vedieť, keby to chcelo mesto predať, tak sa 

obracia na Mestskú časť a dáva k tomu stanovisko starosta Mestskej časti, či s tým súhlasí alebo nie. A 

rovnako, rovnako máme tu tvoj vicestarosta je mestský poslanec, tak aby takéto veci ustriehol, keď sa 

ide predávať pozemok, kde má byť developing, aby teda bol nejakým spôsobom v strehu a tam proste 

nejakým spôsobom hájil záujmy tých obyvateľov, ktorí sú týmto dotknutí. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Čo sa týka toho pozemku, keďže mesto, pokiaľ máme správnu informáciu, tento rok predáva všetky 

nevysporiadané pozemky pod budovami, tak predpokladáme, že ho bude predávať alebo už ho ide 

predávať v najbližších zastupiteľstvách. Takže tam v podstate, keďže mesto v súčasnosti predáva všetky 

pozemky pod garážami, budovami atď. ktokoľvek prejaví záujem, teda nie ktokoľvek, ale aj vlastník 

tých budov, tak tam je iba o tom, či sa dohodnú na cene, keďže mesto dosť vysoké ceny dáva. V minulom 

zastupiteľstve schvaľovali predaj pozemkov pod garážami, napr. takže tam. My sme dávali všeobecne 

stanovisko k predajom pod všetkými budovami, čo sú nevysporiadané garáže všetky, lebo tam ako kto, 

tak sme dávali, že akceptujeme, keď mesto svoje pozemky bude chcieť predať, tzn. že pozemky, čo sa 

týkajú všetkých budov v rámci Rače, lebo nevidíme priestor, keď budovu vlastní vlastník, že jednoducho 

by ten pozemok sa s tým čokoľvek dialo. Takže chápeme tú situáciu, že mesto jednoducho nemá zdroje, 

tak predáva. Chceli sme donútiť istým spôsobom mesto, aby vysporiadávalo tie pozemky hlavne pod 

garážami, lebo veď vie, že dlhodobo sa tam mali problém, že chceli nájmy, takže máme aj takú dohodu 

ešte s cca. z minulého roku, že jednoducho nech mesto prioritne riešiť tie nevysporiadané pozemky, 

lebo tam dlhodobo boli žiadosti majiteľov domov, bytov, nebytových priestorov, garáží o odkúpenie a 

mesto im dávalo drakonické nájmy a pod. Však to si pamätáš, aj na Kadnárovej, aj niekde inde. Takže 

sme dali v meste informáciu, že práveže máme záujem, aby sa vysporiadávali tieto pozemky pod 

budovami. Tento prípad, neviem teraz hlavy, ale určite sa bude riešiť. Konateľ spoločnosti Rínok Rača, 

sme s ním mali stretnutie aj kvôli tomu bufetu, čo si spomínal, aj Vlado Groch tam bol prizvaný, keďže 

vlastne bude bývať alebo býva v tej zóne, takže sme s nimi otvorili túto otázku a prerábajú ten projekt, 

takže sme sedeli. Čo sa týka tohto, sme takisto sa informovali aj na základe teda tvojej interpelácie. 

Zatiaľ nemajú nejakú predstavu, čo tam bude, uvažujú nad tým, že tá budova bude rekonštruovaná zatiaľ 

na nejaký, na nejaké, neviem, tanečnú alebo niečo, že jednoducho v tom súčasnej forme, že ju budú 

zatiaľ využívať, ale do budúcna nemáme informácie. Viem, že tam prebiehalo nejaké rokovanie s, 

myslím, že s Kooperatívom, ohľadom tých nájomných bytov, nejakého projektu, ale pokiaľ viem, tak 

nič také nie je uzavreté. Na konaní nie je žiadne konanie, ani teda nemáme žiadny tento... A samozrejme 

ľudia sa obracajú aj na nás tak isto v tejto veci tí obyvatelia, takže pokiaľ sme pozerali dobre kataster, 

tak tam je viacej parcel, čo majú ešte nejaký súkromní vlastníci, takže nie je to celá tá zóna, že by sa 

tam dalo niečo robiť podobný dom, ako je vedľajší dom, tak ten sa tam podľa všetkého ani nedá robiť, 
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ani taký typ stavby, takže... Ale hovorím, že zatiaľ nebol predložený žiadny, ani sme nemali nejakú 

vizualizáciu alebo čokoľvek iné predložené, ani od investora. Pán Pilinský s faktickou, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec) - faktická poznámka 

„Ďakujem. Ja samozrejme chápem, keď si chce niekto vysporiadať pozemok pod garážou alebo pod 

bytovým domom, ktoré stoja ešte, ktoré sú postavené ešte za, za socializmu a mesto to teda nejakým 

spôsobom rieši, ale toto snáď uzná, že to je iný prípad, hej? Tak ja len teda dúfam, že to nemá mesto 

teraz nejaký kvázi bianko šek, že súhlasíme s odpredajom všetkých pozemkov pod budovami, lebo to 

by mohlo mať takéto neblahé následky do budúcnosti. A trošku ma tak ako pobavila tá informácia, že 

bol prizvaný kolega Groch, pretože tam býva, ale ja, čo som dal túto interpeláciu a som na to upozornil, 

tak ja som na to stretnutie prizvaný nebol, ale aj to o niečom svedčí. Takže ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Tak my sa vždycky snažíme prizývať hlavne ľudí, ktorých sa to priamo týka. Ďakujem za podnet. 

Nabudúce samozrejme môžme, keďže pán Groch priamo pri tom bufete býva alebo bude bývať, takže 

preto sme videli vhodnejšie, že bude v diskusii a nejaké návrhu riešenia. Samozrejme, ten bufet, nebude 

to bufet, bude to iné riešenie, takže zatiaľ je to otvorené, čo tam bude. Ale vidím, že pán Polakovič má 

ďalšiu tému. Nech sa páči, pán Palakovič s faktickou.“ 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec) - faktická poznámka 

„Však ale to sa, nedá sa k tomu nevyjadriť. Akože ad 1 mal byť prizvaný ten, ktorý tému otvoril a 

aktívne ju začal riešiť. A keď hovoríte o tom, pán starosta, že práve by tam mal byť ten prizvaný, ktorého 

sa to týka, tak ja som práveže toho názoru, že práveže ten tam byť prizvaný mať nebol,. Teda nemal 

byť. V tom prípade, Vlado, akože nič, nič proti, ale si zaujatý v tejto téme, rozumieš? Lebo ťa priamo 

ovplyvňuje to, čo tam bude. A ty by si nemal ako poslanec vplývať na to, aby to bolo nejak ináč, lebo 

tam ide o konflikt záujmov. Ty, ty si tam pre mňa skôr ani nemal byť a nehovorím, že také niečo sa 

stalo, ale už keby má byť niekto prizvaný k tomu rokovaniu, tak by to určite nemal byť ten poslanec, 

ktorého sa to reálne dotýka jeho životného štandardu alebo niečoho podobného. A už vôbec by ten 

poslanec nejakým nemal spôsobom nejakým ovplyvňovať to, akým spôsobom sa to bude vyvíjať, lebo 

práveže to môže byť napadnuté smerom, že ten poslanec to ovplyvňoval takým smerom, aby to 

vyhovovalo konkrétne jemu atď. Už keby sa bavíme o tomto. Čiže to len som sa k tomuto vyjadril, že 

nevidím dôvod, že, že ty by si mal byť akože prioritne prizvaný. Ja to nemyslím ako útok smerom k tebe 

alebo niečo, ale skôr by mal byť práve kolega Pilinský, ktorý bol oslovený občanmi, otvoril tú tému 

oficiálne na zastupiteľstve, interpeloval v tejto veci a podľa mňa mal byť aj prizvaný k takémuto 

rokovaniu. Takže len toľko.“ 

Ing. Ingrid Vanerková (hlavná kontrolórka)  

„Ďakujem. Keď sa môžem vyjadriť k tomu parcelnému číslu 1003/103, taký pozemok neexistuje, aspoň 

kataster nehnuteľnosti mi ho nevyhadzuje. Takže buď je tam iba preklep, čo sa môže samozrejme stať, 

lebo ja som si už po sebe našla preklep dneska v uzneseniach, na ktorých upozorním potom pri písaní 

zápisnice. A čo sa týka toho pozemku, ktorý tvorí cestu 988/2, myslím si, že by mohol byť v záujme 

Mestskej časti, aby ten pozemok dostala do správy, pretože to je viac menej síce zvyková prístupová 

cesta, neviem, nemá to názov, ale myslím, že to cesta tam je, pokiaľ ten, ten pozemok nejak vnímam. 

Neni to cesta poza tie domy? Tak tam...“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Takto, čo sa týka toho, tej parcely, tak je to tam uvedené, že neexistuje a to druhé je tá prístupová 

komunikácia s tým, že nemáme vedomosť, že by... No takto, tam sú 2 časti. Tá komunikácia je časť, čo 

je vnútra areálová toho objektu za plotom a potom je tá komunikácia za dom. Takže to sú na rovnakej 

parcele ako keby 2 časti tej komunikácie. A nemyslím si, že by Hlavné mesto predávalo parcelu, čo je 

za domom, príjazdová komunikácia. Tam keby sa predávala tá parcela tomu majiteľovi toho domu, tak 

jedine alebo teda to aj tej prístupovej komunikácie, čo je súčasťou toho areálu, tak by sa určite robil 

odčleňovák. Hlavné mesto nikdy nepredáva parcely v rámci komunikácie. Ak už nikto nie je prihlásený, 

ukončujem diskusiu. Poprosím návrhovú komisiu.“ 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

berie na vedomie 

informáciu o vybavení interpelácií poslanca Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Rača zo 

dňa 26.09.2023 
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Hlasovanie č. 13                                                UZN 177/07/11//23/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

9 9 0 0 0 

 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. 9 poslancov za, nikto proti, nikto sa nezdržal. Uznesenie bolo prijaté. 

 

 

14. Interpelácie 
Interpeláciu podal Ing. Miloslav Jošt 

 

 

15. Rôzne 
Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďalší bod je bod rôzne, keďže obyvatelia tu alebo žiadni neboli, takže to sme preskočili. Prejdeme 

bodu číslo 15, ktorým je bod rôzne. Takže otváram diskusiu k bodu rôzne. Nech sa páči, pán Polakovič.“ 

 

Diskusia: 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

„Ja len jednu info, že mesto, že vraj chce otvárať VZN o parkovaní a meniť teraz doterajšie, ak bol, že 

výber z toho hodinového parkovania, že bolo 85, 15, že to má ísť na 90, 10, to len či máme k tejto veci 

nejakú informáciu. A čo som sa len chcel opýtať, že keď sme dostávali nejaké tie, tie príspevky na tých 

Ukrajincov, ja som počul, že, že vraj nejaké Mestské časti, nejakú časť týchto peňazí, že keby posúvalo 

mestu? Len, ale to je asi na pána prednostu. Len toľko.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„No nie nejaké Mestské časti, ale všetky Mestské časti, okrem najmenších Mestských častí. Bola dohoda 

medzi všetkými Mestskými časťami a Hlavným mestom, že 50 % z toho príjmu, ktorý bol prepočítaný, 

išlo na Hlavné mesto s tým, že niektoré Mestské časti dali vyššiu sumu, ktorou v podstate robili nejakú 

solidaritu v prospech tých Mestských častí, čo sú menšie. Takže niektorí posielali viac ako 50 %, ja 

neviem, 50,2 a pod. Rača posiela 50 %, nebola ani súčasťou solidarity. Takže je to dohoda v rámci 17 

Mestských častí. Čo sa týka parkovania, tak to už myslím, že aj, neviem, či to tu nebolo dokonca, ale 

návrh zmeny štatútu sa mi zdá, že ste mali minulé zastupiteľstvo, kde to bolo práve, kde sa zmenilo. 

Keďže mesto nám musí dať alebo nám dá vyššiu sumu na dieťa do škôlky, tak vlastne čiastočne sa to 

kompenzuje tým, že výber z poplatku bude 90:10 a Mestská časť, tzn. pre mestskú časť Rača, tzn. 

približne -3.000 EUR, ale na tom príjme, čo budeme mať naviac na tie škôlky, to je, myslím, že nejakých 

40.000+. Takže v princípe sme na 37.000. S tým, že včera má informovali, že chcú zjednodušiť alebo 

zjednotiť parkovanie, tie zóny. Takže budú upravované časy, takže v Krasňanoch bude dlhší čas, kedy 

bude bezplatné parkovanie. Podľa všetkého bude pravdepodobne od dvanástej v noci do dvanástej na 

obed, ak sa nemýlim, teraz je od šiestej do dvanástej. Ale to je a tým pádom som im povedal, že s tým 

nemáme problém, lebo keďže ten výber máme iba tých 10 %, tak nás sa to nejak zase nedotkne. Podľa 

ich dát minimum ľudí platí parkovné, že platia po polnoci, že došli až potom a platia. Takže to je tak. 

Pán Jošt, nech sa páči.“ 

Ing. Miloslav Jošt (poslanec)  

„Ďakujem. Ja som pred pár dňami bol svedkom na ulici Pri vinohradoch, že tam bol zaseknutý autobus, 

nevedel tam prejsť pomedzi auta a tak v tejto súvislosti som zároveň dal interpeláciu, že prosím o 

preverenie s Dopravným podnikom, myslím, že sa to tak cyklicky k tomu vraciame v určitých 

intervaloch, že či by sa dalo odkloniť autobusy z ulice Pri vinohradoch na nejakú inú trasu, teda 

predpokladám, že Detvianska - Rustaveliho, tak ak to nie je vhodné ako interpelácia, tak chcem to 

otvoriť teraz ako v bode rôzne, ale nechám teda na vás, alebo bol by som rád, kebyže to zase preveríme, 

otvoríme tomu s Dopravným podnikom. Myslím, že aj tí vodiči, aj ten dopravný dispečing, ktorý riešil 

tú situáciu teraz pred pár dňami, že vedia o tom, že sa tam takéto niečo deje a že to treba nejako rozumne 

riešiť.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„No tam chceme riešiť ten projekt jednosmerky, tzn. že tam je na tej diskusii, z ktorej strany, kam a 

myslím si, že to Hlavné mesto, Dopravný podnik dlhodobo nesúhlasí so zmenou, lebo im to vychádza 
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viac o osobokilometrov, aj keď sú to zanedbateľné sumy. Takže nevidím to veľmi reálne, ale tým, že by 

sa otvorila otázka jednosmerky, tak možno budú náchylnejší, kebyže schváli sa tá jednosmerka, že by 

to nemalo rácio, že bude raz chodiť tam a naopak, že predsa by len dali cestu Kubačovu. Tiež to vidíme 

ako racionálnejšie, lebo však stále tam nie je zastávka na Pri vinohradoch, pokiaľ viem, hej? Takže ona 

nemá nejaké, nejaké rácio. Že je jedno v rámci obsluhy územia, či tam pôjde alebo nepôjde, aj tak to 

nestojí. Takže tak myslím. Takže veríme tomu, že tento návrh spoločne s tým návrhom na 

jednosmernenie, keďže ide o mestskú komunikáciu, tak musia oni súhlasiť s tým, aby bola jednosmerná. 

Tak že v tomto jednom balíku sa podarí vybaviť aj ten autobus, lebo podľa našich prepočtov to vychádza 

o nejakých 300 alebo 400m viacej, ale obojsmerne, tzn. že tam aj späť je +400 m osobohodín. To je 

neviem koľko tam chodí autobus, ale ako často, ale to sú veci, čo myslíme, že sa dajú riešiť. Takže verím 

tomu, že v tom jednosmerkovom to pôjde. Pán Pilinský, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

„Ďakujem. Ja by som sa rád pýtal na 2 veci. Jedno je nekonečný príbeh parkovisko Kadnárova pri plote 

kúpaliska. Naposledy tuším si mi hovoril, že neviem, či už to je vydané alebo nie je vydané alebo to 

bolo na Stavebnom úrade vo Vajnoroch. Tak sa chcem spýtať, že v akom to je stave a teda či to uvidíme 

aj v tom návrhu rozpočtu, ktorý nám má byť v najbližších dňoch zaslané, lebo myslím si, že už to je 

trochu dlho na to, aby sa taká relatívne nejaká náročná stavba riešila viac ako 3 roky. Tak k tomuto by 

som poprosil nejakú informáciu. A ďalšia bola ohľadne, včera sme mali poslanecký deň v Rači a dostali 

sme tam zaujímavú informáciu ohľadne toho pripravovaného projektu. Neviem, či sa to volá Rinzle 

alebo ako vedľa toho Hroznového sadu 2, čo už bude teraz v súčasnosti prebieha, myslím, že správa o 

hodnotení a myslím, že sa robí správa. Jedná sa o ten ďalší developing a že boli riešiť na meste dopravnú 

obslužnosť toho projektu a vraj tam navrhujú zjednosmernenie Sadmelijskej ulice od vjazdov do rinku 

smerom zhora dole a že celá tá lokalita bude obsluhovaná cez úžiny a cez Alstrovu smerom od 

Evanjelického kostola v tom jednosmerkovom režime tak, ako to je dneska. Tak ja sa len chcem spýtať, 

že dúfam, že to je nejaká, nejaká hlúposť, pretože si neviem predstaviť, že celý ten nový developing by 

bol obsluhovaný cez tú jednosmernú Alstrovu, kde aj v súčasnosti, myslím, že to bolo aj túto zimu alebo 

minulú zimu, tam zapadli 2 odhŕňače, padli do toho jarku, čo je tam na pravej strane. A určite pre tých 

ľudí, ktorí tam žijú v tých rodinných domoch, by asi bola nočná mora, keby im tam malo prechádzať 

celé sídlisko Sadmelijska, Úžiny, pretože sa nedostanú cez tak, ako sa tam dostávajú dneska, ale by 

proste museli ísť cez, cez Barónku a cez Alstrovu a proste celé to obchádzať. Tak sa chcem spýtať, že 

v akom stave je tento projekt u nás na úrade a ja myslím, že nakoľko ten projekt prvý, ktorý som 

spomenul, ten Hroznový sad 2 alebo ako sa volá ten, kde už sú už dneska vyklčované tie vinice a už sa 

tam aj vytrhávajú tie stĺpky, tak ten má plánovanú napojenie cez tú križovatku pod OMV, kde je 

plánované z okružnenie a z téčkovej križovatky sa urobí normálna krížová a celé to územie obslúži, tak 

ja si myslím, že toto je, je dnešná príležitosť na to, aby sa cez túto križovatku obslúžili obidva tie 

developingy a nie, aby tam developeri hrali nejaké svoje hry a hrali sa iba na svojom, svojom piesočku 

a odskáču si tu obyvatelia už zabývanie existujúcich sídlisk. Tak sa chcem spýtať, že v akom to je stave. 

Takže po poriadku. Najskôr tá Kadnárova a potom tá navrhovaná nezmyselná dopravná obslužnosť 

lokality Rinzle.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Čo sa týka toho parkoviska, tak je tam už právoplatné stavebné povolenie s tým, že je to v návrhu 

rozpočtu na budúci rok. Projektová manažérka, ktorá v podstate to bude zastrešovať, tak má to už ako 

úlohu. Tam v podstate bol problém s tým, že Hlavné mesto nám dalo nájomnú zmluvu a potom 

nesúhlasilo s vybudovaním parkovacích miest. Ich nejaký cestný orgán alebo neviem, tak sme to museli 

dosť dlho riešiť. Ale už je to všetko urobené, takže budúci rok sa to určite bude realizovať. Pri tých 

projektoch, ktoré teraz riešime, tak nebola časová kapacita sa tomu venovať teraz na jeseň a budeme to 

riešiť určite na jar, bude to v rozpočte. Čo sa týka toho návrhu, návrhu dopravného riešenia, ktoré si 

spomínal, tak prvýkrát o tom počujeme a určite by sme nesúhlasili s nejakým takýmto riešením. My 

sme takisto navrhovali aj žiadali, aby bola obslúžená táto zámer Rinzle sa myslím, že tiež volá, cez 

Hroznový sad s tým, že ale tam je niekoľko parciel medzi tými dvoma zámermi. Takže tam je ešte ďalšie 

územie, ktoré v podstate momentálne nevieme, v akom je stave, nie sú tam žiadne návrhy na nejaký 

projekt alebo čokoľvek, ale Hroznový sad takisto sme mali s nimi rokovanie, že majú tam umožniť 

prípojku tohto zámeru Rinzle. Momentálne riešime tú komunikáciu Úžiny, premeranie geodétom, aby 

sme mali nejaké argumenty, prečo si myslíme, že je nevhodná na pripájanie. V minulosti sme dali 

nesúhlas s pripojením developerského projektu Na pasekách, na ulicu, Na pasekách s tým, že to 
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prokurátor zrušil z dôvodu, že sme nedostatočne to odôvodnili a je potrebné vždy stanovisko aj 

Krajského dopravného inšpektorátu, že nesúhlasí s napojením. Takže budeme komunikovať aj s 

Krajským dopravným inšpektorátom ohľadom Úžin. Ale to zjednosmernenie a celý ten systém, ktorý si 

spomínal, tak prvýkrát počujem a myslím si, že nemá žiadne rácio, lebo Jurkovičová tá dolná časť, je 

tam križovatka obojsmerná dole, takže tam jednoducho ani nie je možné, aby Jurkovičova či 

Jurkovičova Sadmelijska by bola jednosmerná, lebo Rínok Rača je jednoducho aj tade vedený, takže 

tam ani nemôže byť jednosmerka, ani teoreticky. Nie, nie, to je nezmysel. My určite nebudeme cez 

rodinné domy nič viesť a keďže sú to všetko naše komunikácie, tak nemôžu tam umiestniť mesto, ani 

ktokoľvek žiadne značenie. Takže my práve riešime to, aby v ideálnom stave v prípade išla tá 

komunikácia úplne inakade. Máme rokovania s pánom Archevkom, neviem, či ho poznáš, čo je zástupca 

domov, tam Úžiny 1 a tak, on bol u mňa asi 2 alebo 3× a takže sme sa nejaké veci dohodli a uvidíme. 

Teraz je to v EIA, neni to rozsah hodnotenia, zatiaľ, zatiaľ sa rozhoduje o tom, či sa bude posudzovať 

alebo nie. Tie Rinzle, hej? Takže tam zatiaľ nie je rozhodnutie. My tam riešime aj s nejakými ďalšími 

informáciami od obyvateľov, vraj tá kanalizácia, čo je pod tým, na ktorú sa chcú napájať, aj súkromná 

kanalizácia toho bytového domu, ako je Zlaté krídlo. Takže to sú informácie, čo nejak skladáme. Takže 

uvidíme v rámci toho. Ale aj so zástupcami komunikujeme s pánom Archevkom, aj s pani riaditeľkou 

bývalou, z gymnázia, Rodziňákovou, hej? Pán Pilinský s faktickou, nech sa páči.“ 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec) - faktická poznámka 

„Ja len doplním, že teraz, keďže tie obidva projekty, aj keď teda ten jeden je trošku v omeškaní, ale ešte 

určite neni nič rozhodnuté. Takže ja si myslím, že teraz je jedinečná príležitosť, ale má to hlavne teda v 

rukách asi Hlavné mesto, ich proste dotlačiť, nech sa to nerobí tak, ako sa to urobilo na Sadmelijskej, 

že každý ten z tých štyroch projektov má kvázi vlastný nejaký výjazd na Kadnárku a každý si to riešilo 

osve, tie kvázi v úvodzovkách dočasné vjazdy, ale nech sa proste tam urobí tá križovatka tak, aby 

obslúžila obidva tie, tie projekty. No dobre, je tam nejaká preluka medzi nimi, ale tak to už je ich 

problém, bez toho by podľa mňa nemal byť ani 1 projekt pustený. Resp. okej, nech je pustený ten, ktorý 

má všetko vysporiadaný, ale nech proste sa ráta s tým, že dopravne sú tie komunikácie nadimenzované 

tak, že obslúžia aj ten ďalší developing, ktorý tam možno časom pribudne. To veď dneska nie je nič 

neobvyklé, že investor teda, resp. áno, investor je súkromník, ale stavebník je Hlavné mesto. Takže nech 

sa to prípadne riešiť takýmto spôsobom a určite nebude problém, aby cez túto novú komunikáciu, ktorá 

tam je naplánovaná v tej EIA na ten Hroznový sad 2, bol obslúžený aj ten, ten vedľajší projekt. 

Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Určite áno. Má to svoje rácio, preto sme aj v máji veľmi, dá sa povedať, negatívne reagovali na to, že 

Hlavné mesto bez konzultácie s nami s kýmkoľvek udelilo kladné stanovisko na tie Rinzle, napojenie 

na Úžiny bez toho, aby sa vôbec bavili s nami. Takže uvidíme. Verím tomu, že Dopravný inšpektorát 

dá k tomu nejaké stanovisko a verím tomu, že teda nás podporia v tom, že tá zóna nie je vhodná na 

pripájanie. Takže uvidíme, ako dopadne EIA tak isto, však viete, že nevieme, ako, či bude zákonový 

stavebný od 1. Apríla alebo nebude. Podľa kuloárnych informáciách vraj nebude, ale oficiálne zatiaľ je. 

Takže nevieme vôbec. Pán Rybanič, nech sa páči.“ 

Filip Rybanič (poslanec)  

„Ďakujem za slovo. Ja len takú situáciu. Oslovil ma jeden pán, ktorý býva na Kafendovej, konkrétne na 

dvadsiatke a opísal, ak situáciu s parkovaním po tom zavedení toho zákazu parkovania na chodníku, ako 

katastrofálnu. Bol som tam pozrieť. Musím povedať, že súhlasím, lebo ako im tam naozaj, neviem teraz, 

či viete, kde sa bavíme, túto kúsok od nás, v podstate Kafendova vnútroblok, v strede je detskej ihrisko 

a smerom z Kubačovej hore na Plickovú na školu, oni stáli na tom chodníku, tam bol priestor doteraz 

na asi 20 áut. Aktuálne tam je priestor tak maximálne možno na nejaké, na nejaké 3. A ako ja si osobne 

myslím, že aj keď sa zavedie parkovacia politika v tejto zóne, tak sa to čiastočne zlepší, lebo tam 

mimoriadne veľa vyhradených parkovacích miest a dovolím si povedať, že keď som tam bol, bol síce 

víkend, ale 50 % z nich určite boli prázdne. Ostatné všetko bolo, takže plné, plné, ako ani ja som tam 

nedokázal zaparkovať reálne, musel som ísť, musel som ísť zaparkovať na Mudrochovú, aby som sa 

tam vôbec mohol ísť pozrieť. Takže moja otázka v zásade v tejto veci znie, že ako riešiť takéto mikro 

situácie alebo teda lokálne situácie, ktoré nám v súvislosti s tou parkovacou politikou budú vznikať, 

lebo podľa mňa my budeme musieť na nejakej minilokálnej úrovni vytvárať nejaké parkovacie miesta, 

aspoň, aspoň zopár, keby sa podarilo. Alebo napr. áno, pozitívom bude, že zaniknú teda tie vyhradené 

parkovacie miesta, ktoré, ktoré budú zdieľané tým pádom, ale napr. zanikne asi ďalších 4, 5 parkovacích 
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miest, ktoré sú pri detskom staci, pri dennom stacionári, pardon, lebo tie sú de facto akože na štrku 

opreté o plot. Čiže ja si myslím, že tam to technicky nebude možné už ďalej prevádzkovať. Takže otázka 

znie, že ako s týmto ďalej a či poprípade budeme takéto zóny nejakým spôsobom mapovať, aby sme 

vedeli, že máme niektoré, ktoré sú, že naozaj, naozaj výkričníkové a na tie sa sústrediť. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Práve v tejto zóne sme žiadali Hlavné mesto, aby nám dalo súhlas na vybudovanie 

parkovacích miest v zeleni. Niektorá už je aj vyjazdená tam, ako je škola, ale aj v tej zóne, ako je to 

ihrisko, čo je taká zeleň v línii, ale zatiaľ tam sme sa nedostali ku kladnému stanovisko, stanovisku, 

pretože viacero oddelení Magistrátu s tým súhlasilo a oddelenie mestskej zelene s tým nesúhlasilo, lebo 

podľa ich VZN -ka, ktoré nám poslali je, že koľko metrov štvorcových sa zaberie zelene, toľko musíme 

inde vytvoriť. Takže v tej zóne je to trošku problém, lebo nemáme tam nejaké možnosti. Jedine, že by 

sme zrušili nejaké parkovacie a tam urobili zeleň, čo nemá svoje rácio, ale nemáme tam nejakú spevnenú 

plochu, jediné tam je taká betónová plocha už smerom ku škole, keď sa ide, že možno tu by sme nejako 

odstránili a vzniklo by niekde 1 alebo 2 parkovacie miesta. Ale my sme mali sedenie aj s pánom 

primátorom k inej veci, starostovia. Jedna z vecí, ktoré som otvoril, bola práve táto otázka, aby sa hľadal 

nejaký kompromis medzi týmito potrebami a tou zeleňou, lebo sú niektoré lokality, čo naozaj je 

vyjazdená tam, nenazvem to tráva, ale nejaká zemina a mesto to registruje ako zeleň a keď to chceme 

ako keby upratať, že to bude nejak legalizované, že tam budú nejaké zatrávňovačky alebo zámková 

dlažba, tak s tým nesúhlasia. Takže sme žiadali primátora, aby aj so svojím oddelením zelene nejakým 

spôsobom to riešil aj v tom VZN-ku, v rámci nejakého kompromisu. Pretože potom tí ľudia parkujú po 

chodníkoch a neviem kde všade, aj to vždy horšie, ako keď by parkovali na regulárne vytvorených 

miestach. Príklad miest, ktoré sme vytvorili na tej Hlinickej, kde tiež parkovali pri CVČ v podstate v 

hline a teraz tam majú normálne parkovacie miesta. Je to tam už upratané a usporiadané. A myslím si, 

že tá zeleň by tam aj tak nebola, aj keby tam neboli tie parkovacie miesta. Takže riešime to, práve táto 

zóna je zóna, kde sme vytypovali viacero miest v zeleni, kde by sa to dalo upratať. Čo sa týka toho 

domu, ktorý práve spomínaš, oproti, oproti dennému stacionáru, tak tam, keďže je úzky ten chodník, aj 

tá cesta a je to obojsmerná cesta, musí tam chodiť aj zásobovanie u nás a musia tam voziť niekedy tých 

klientov, tak tam je to problematické. Tam sa priamo, že by mal pred domom nové ďalšie miesta, sa 

nedajú vytvoriť. Takže jediná možnosť, že sa vytvoria nejaké v pešej dostupnosti. Ale práve tie domy, 

čo ty spomínaš, tak preto sme tam dali ten, preto je tam ten štrk, aby tam aspoň mali tieto možnosti. Ale 

keby sa tam bralo, že áno, podľa noriem, že obojsmerná komunikácia, tak tam nemôže vôbec parkovať 

nikto, ale my tam chceme dať nejakú utlmenú zónu a pod. Teraz chceme odstrániť ten múr, ktorý je tam, 

vybudovať nové kontajnerové stojisko a urobiť bezbariérový nájazd až ku škole a vlastne v rámci tohto 

uvažujeme, že sa tam vybuduje aj nejaké parkovacie miesto, že sa upraví ten chodník, posunie a pod. 

Takže riešime to ako projekt. Je to aj v návrhu rozpočtu na budúci rok, úprava týchto širších vzťahov 

Plickovej.“ 

Ing. Róbert Pajdlhauser (poslanec) - faktická poznámka 

„No Michal to už popísal dosť rozsiahlo. Ja sa len vrátim k tomu zelenému pásu, ktorý mesto nebolo 

ochotné akože posunúť na nejakú zatrávňovačku. Ono je paradoxom to, že tam v čase, keď sme napájali 

Plickovú, tam ide teplovod, čiže nie je tam možné vysádzať žiadne stromy, ktoré by mali väčší vzrast. 

Čiže či ste len tráva a vypýtalo si za to vecné bremeno a teraz je zaujímavé, že nechce nám to sprístupniť 

práve na účely parkovania. Čo je také zarážajúce. Pán Dúbrava písal všetkým z Kafendovej, čiže všetci 

to vieme. Zaoberáme sa rôznymi tými jednotlivými podnetmi. Tak ako už bolo povedané, tie lokality 

neboli budované v čase, keď bolo toľko áut, čiže aj podľa iných noriem, čiže mnohokrát je jednoduchšie 

riešenie v rámci aj kolónie, lebo tam určite vám písali aj v rámci kolónie, že keď sa oni dohodnú, lebo 

akokoľvek dáme do obojsmerné premávky, neni možné vytvoriť reálne parkovacie miesta, či na 

chodníku alebo na ceste. Toto ma mrzí, lebo ja si myslím, že na tom meste ešte budeme trošku tlačiť na 

to, aby sa tam naozaj dalo vytvoriť to parkovanie. Keď tam je teplovod, tak už či tam bude iba tráva, 

môže tam byť iba tráva a zatrávňovací profil, čo je priechodné pre nás našim uvažovaním, keď tam 

nemôžem posadiť žiadne stromy, tak nevytváram žiadny problém. Takže to je z mojej strany. Ďakujem.“ 

Filip Rybanič (poslanec)  

„Ďakujem. Ja sa teda priznám, že som nepozeral presne, ale ako mne v zásade jediná možnosť, čo mi 

tam napadla, lebo tam ako to parkovanie fakticky neni možné, že žiadne a ani nebude, je ten chodník 

posunúť nejakým spôsobom bližšie k tým bytovkám a vytvoriť tam tie parkovacie miesta pozdĺžne tak, 

ako boli s tým, že ten chodník vlastne bude posunutý, hej? Čiže v podstate niečo, ako si tým Michal 
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spomenul, že tam, tam hore a keď sa bude búrať, búrať ten múr, tak či sa možno pozrieť na takú 

možnosť, že ho posunúť komplet celý od spodku. Ako prizná sa, nepozeral som ešte, že komu patria tie 

pozemky, že či to patrí k tým bytovkám alebo nie, ale ako keď hej, tak ako myslím si, že by mali mať 

záujem ich na také niečo sprístupniť. Ďakujem.“ 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

„Ďakujem. Môžme pozrieť pozemky, ale keby sa tam upravoval kompletne, že by sa posúval chodník, 

aj teda ich schody, aj všetko, takto sa bavíme o 150 tisícovom investície na vybudovanie desiatich 

parkovacích miest. Takže to sú obrovské náklady a tam by musel byť spevnený svah, lebo tam to ide 

dole do takej jamy a x vecí. Takže to si neviem predstaviť ako reálnu vec, ktorú by sme platili. Nevedeli 

by sme obájiť, že nás vyjde 15.001 parkovacie vonkajšie, príklad, hej? Takže tam skôr vidíme riešenie 

v tom, že sa to posunie vzadu a že nejak sa to vyosí a tam, čo je teraz to kontajnerové stojisko, že tam 

by boli nejaké 2 parkovacie vzadu alebo 3, nejaké riešenie, ale to, čo akože áno, to, čo navrhuješ, má 

svoje rácio, ale finančne a stavebne, to je, to je veľmi problematická vec. Sú súkromné? No tak to ešte 

o to viac. Tak to vlastne vôbec. 

 

 

16. Záver 
Mgr. Michal Drotován (starosta) 

Ďakujem pekne. Ak už nikto neprihlásený, ukončujem diskusiu a ďakujem, pekný večer. 

 

 

 

 

V Bratislave, 17.11.2023  

zapísal: Ing. Peter Semanco 
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